

ကြီးမားသောအကျိုးကိုရနိုင်
အကြောင်းတစ်ခုခုကြောင့် ငယ်စဉ်က ကုသိုလ်ကောင်းမှုပြုရန် မေ့လျော့နေခဲ့သော်လည်း နောင်ကြီးပြင်းလာသောအခါ သူတော်ကောင်းပညာရှိတို့၏ အဆုံးအမကိုရ၍ မမေ့မလျော့ဘဲ ကောင်းမှုကုသိုလ်ပြုခြင်းဖြင့် ကြီးမားသော မဂ်ဖိုလ်အကျိုးကို ရနိုင်၏။ ထိုသို့ ပြုနိုင်ခြင်းကို မြတ်စွာဘုရားသည် ချီးမွမ်းတော်မူ၏။
လောကဝင်(ဓမ္မပဒ-၁၇၂)

အမျိုးသားကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီ၏ ဦးတည်ချက်(၄)ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကို အလေးထား၍ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မည့် နိုင်ငံရေးအင်အားစုများ၊ ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်များဖြစ်ပေါ်လာစေရန် အစဉ်တစိုက်ဆောင်ရွက်ရေး။
- ၂။ နိုင်ငံစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၌ အဓိကနှင့် အခြေခံအုတ်မြစ်ဖြစ်သည့် စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ စဉ်ဆက်မပြတ်တိုးတက်၍ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် စက်မှုကဏ္ဍ (Agro-based Industries) ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမရှိမည် ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝကို စဉ်ဆက်မပြတ် မြှင့်တင်ရေး။
- ၃။ နိုင်ငံတော် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ခိုင်မာစေရေးအတွက် အမျိုးသားပညာရေးကဏ္ဍ၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍတို့ကို အလေးထားမြှင့်တင်ရေး။
- ၄။ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲလုပ်ငန်းစဉ်များ အောင်မြင်ပြီး ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး လိုလားတောင့်တသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို အောင်မြင်စွာ လျှောက်လှမ်းနိုင်ရေး ပြည်သူ့လူထု၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေး။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ယာယီသမ္မတ နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးနှင့် အေးချမ်းသာယာရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မလေးရှားနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲမှုအခြေအနေများ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ယာယီသမ္မတ နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးနှင့် အေးချမ်းသာယာရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် မလေးရှားနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး H.E. Dato' Seri Utama Haji Mohamad Bin Haji Hasan အား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ တပ်မတော်စဉ့်ကောလိပ် လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်ယာယီသမ္မတ နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးနှင့် အေးချမ်းသာယာရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ ကော်မရှင်အတွင်းရေးမှူး တွဲဖက်အမှုဆောင်ချုပ် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲဝင်းဦးနှင့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ □



ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ယာယီသမ္မတ နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးနှင့် အေးချမ်းသာယာရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မလေးရှားနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး H.E. Dato' Seri Utama Haji Mohamad Bin Haji Hasan အား ရင်းနှီးနှီးနှီးနှီးဆက်စဉ်။

သဘာဝအစစ်မို့ အရသာထူး စိတ်ရွှင်ကြည်နူး

ASEAN-OSHNET AWARD Best Practices Award

ပင်ရင်းအထောက်အကူ - ဝန်ခံ - ၀၉ ၃၀၆၆၁၅၅၅ ၀၉ ၄၂၀ ၂၀၉၄၃၆

STARMART nine mile Showroom - (၉) မိုင်၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဝန်ခံ - ၀၉ ၃၀၆၆၀၀၀၀

KHA YAE PIN MART-မင်္ဂလာဒုံ၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဝန်ခံ - ၀၉ ၆၇၀၄၄၃၅၅၅

STARMART MANDALAY Wholesale- မင်္ဂလာဒုံ၊ မင်းလမ်း၊ တောင်၊ မန္တလေးမြို့၊ ဝန်ခံ - ၀၉ ၆၆၀၇၀၂၂၄၄

STARMART Nay Pyi Taw-ရန်ကင်း-မန္တလေးလမ်းမတောင်၊ ရွာတောက်ရပ်၊ ပျဉ်းမနား၊ ဝန်ခံ - ၀၉ ၆၅၅၁၀၃၀၇၇

လိမ္မော်၊ တီးပစ်၊ Black Tea

SHWE PHE OO Lemon Tea

SHWE PHE OOH

FDA အမည် ၈၃/ ၁၇၅၀/ ၂၀၀၀

မြောက်

လူငယ်များစာရိတ္တမဏ္ဍိုင်ခိုင်မာမြဲမြံရေး နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်

စာရိတ္တဟူသော ကိုယ်ကျင့်တရားသည် လူတစ်ဦးတစ်ယောက်အတွက် အသက်ဝိညာဉ်ဖြစ်သည်။ စာရိတ္တကောင်းမွန်သောသူသည် လူကောင်းလူမွန်ဖြစ်၍ မိသားစုနှင့် နိုင်ငံတော်က အားထားရမည့်သူဖြစ်သည်။ စာရိတ္တယိုယွင်းသူသည် လူဆိုးလူဆိုးဖြစ်၍ မိသားစုကိုသာမက အများပြည်သူကို အနှောင့်အယှက်ပေးနိုင်သူ နိုင်ငံတော်ကို အန္တရာယ်ပြုနိုင်သူဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် စာရိတ္တကောင်းမွန်သူ ဖြစ်စေရေး ဝယ်စဉ်တောင်ကျေး ကလေးဘဝကတည်းက မိဘဆရာသမားများက ပြုစုပျိုးထောင်ပေးရမည်ဖြစ်သည်။

လူငယ်လူရွယ်တစ်ဦးချင်းစီအနေဖြင့် ပြုစုပျိုးထောင်ရမည့် ကာယဗလ၊ ဉာဏဗလ၊ စာရိတ္တဗလ၊ မိတ္တဗလ၊ ဘောဂဗလတည်းဟူသော ဗလငါးတန်းတို့တွင် စာရိတ္တဗလသည် အမွန်မြတ်ဆုံးနှင့် အရေးအကြီးဆုံးမဏ္ဍိုင်ဖြစ်သည်။ လက်ချောင်း ဝါးချောင်းတွင် လက်ခလယ်သည် အမြင့်ဆုံးဖြစ်သကဲ့သို့ လက်ခလယ်နှင့်တူသော စာရိတ္တမဏ္ဍိုင် မြင့်မားခြင်းနှင့်အတူ အခြားမဏ္ဍိုင်တို့သည်လည်း အားကောင်းပြီး နိုင်ငံအကျိုးကို ပြုနိုင်ပေမည်။ စာရိတ္တမဏ္ဍိုင် ယိမ်းယိုင်အားနည်းနေလျှင် ကျန်ဗလ လေးတန်းတို့ ခွန်အားယုတ်လျော့ပြီး မကောင်းမှုခုစရိုက်နှင့် အဖျက်လုပ်ရပ်ဆီသို့ ဦးတည်သွားကြပေလိမ့်မည်။

ယနေ့လူငယ်လူရွယ်များသည် အနာဂတ်နိုင်ငံတော်ကို လွှဲပြောင်းတာဝန်ယူကြ မည့်သူများဖြစ်၍ စာရိတ္တမဏ္ဍိုင်ကြံ့ခိုင်ရန် အထူးလိုအပ်သည်။ နိုင်ငံတော် ကျော်လင့်နေသော နိုင်ငံသားကောင်း၊ သမီးကောင်းရတနာများ ဖြစ်မြောက်လာ ရေးအတွက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ကလေးသူငယ်အရွယ်မှစ၍ အသိပညာ အတတ်ပညာများကို ဆည်းပူးရင်း စာရိတ္တမဏ္ဍိုင် မြင့်မားတိုးတက်လာအောင် ကျင့်ကြံနေထိုင်သွားကြရမည်ဖြစ်သည်။ လူငယ်တိုင်း စာရိတ္တတန်ဖိုးကိုသိမြင်ကာ စာရိတ္တကို ချစ်မြတ်နိုး၍ စာရိတ္တကောင်းခြင်းဂုဏ်နှင့် ပြည့်စုံအောင် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

ယနေ့လူငယ်လူရွယ်များသည် မင်္ဂလာတရားတော်များကို လိုက်နာကျင့်ကြံရ ကောင်းမွန် မသိကြတော့ပေ။ မြန်မာတို့၏ ကောင်းမြတ်သောယဉ်ကျေးမှုတို့ကို မသိကြသောအခါ တိုင်းတစ်ပါးမှ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုနှင့် မဆီလျော်သည့် အပြုအမူ အသိအမြင်များ နည်းပညာ အနုပညာလွှမ်းမိုးမှုများ ထိုးဖောက်ဝင်ရောက်လာသော အခါ ဟိရိတ္တဗျူဟာဝင်ရောက်သော ဝတ်စားဆင်ယင်မှုအစ အပြုအမူအပြောအဆို လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မှုများ လူငယ်များ၏ သဘာဝအရ တုပပြုလုပ်လာကြသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ အထူးသဖြင့် နည်းပညာတိုးတက်လာမှုနှင့်အတူ လွှမ်းမိုး ထိုးဖောက်လာသော စရိုက်လက္ခဏာဆိုးများ လူငယ်လူရွယ်များကြားတွင် ထိုးဖောက် လာသောအခါ တိုင်းပြည်အတွင်းပင် အန္တရာယ်ရှိသောအခြေအနေများ ပေါ်ပေါက် လာနိုင်သည်။

ယနေ့အခါကာလတွင် လမ်းမှားရောက်သွားကြသော အသက်မပြည့်သေးသည့် လူငယ်လူရွယ်များသည် တိုင်းပြည်ပျက်စီးရာပျက်စီးကြောင်းနှင့် မကောင်းမှုခုစရိုက် များ ကျူးလွန်လာကြသည်ကို တွေ့ရသည်။ သူတစ်ပါး၏ အသက်အိုးအိမ်တို့ ထိခိုက်နစ်နာစေခြင်း၊ သူတစ်ပါးတို့၏ ပစ္စည်းဥစ္စာကို ခိုးဖျက်လုယူခြင်း၊ ကာမဂုဏ်ကို မှားယွင်းစွာပြုကျင့်ခြင်း၊ လိမ်လည်လှည့်စားခြင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲခြင်း၊ သယ်ဆောင်ခြင်းစသည့် တရားဥပဒေချိုးဖောက်သည့် ခုစရိုက်မှုများကို ကျူးလွန် လာကြသည်။ ဤခုစရိုက်မှုများသည် နိုင်ငံတော်အတွင်း ငြိမ်းချမ်းသာယာမှုကို ပျက်ပြားစေပြီး နိုင်ငံတော်၏အကျိုးကို ဆုတ်ယုတ်စေသည်။ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော် တစ်ဝန်းလုံး ငြိမ်းချမ်းသာယာ၍ အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေး၊ တိုင်းရင်း သားအချင်းချင်း ချစ်ခင်စည်းလုံးရေးအတွက် ပြည်သူအပေါင်းတို့သည် မင်းမဲ့စရိုက် များကိုရှောင်ရှား၍ မကောင်းမှု ခုစရိုက်မှု မှန်သမျှတို့ကို တားဆီးကာကွယ်ကြရမည် ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော်အေးချမ်းသာယာပြောရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ နယ်မြေဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးတို့ကို နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် လုံခြုံရေးအဖွဲ့ အစည်းများက ထိန်းသိမ်းကာကွယ် စောင့်ရှောက်ပေးလျက်ရှိသည့်နည်းတူ မကောင်းမှုခုစရိုက်အမှုများကို အကောင်းဆုံးကာကွယ်တားဆီးပေးနိုင်သည့် နည်းလမ်းဖြစ်သည့် ကလေးသူငယ် လူငယ်လူရွယ်များ စာရိတ္တမဏ္ဍိုင်ယွင်းစေရေး အတွက် လူငယ်များ၏နည်းပညာများတွင် ဘာသာတရား၏ အဆုံးအမများ ကိန်းဝပ်လာအောင် နှစ်စဉ်ကပင် လုပ်ဆောင်ပေးရန်လိုအပ်သည်။ နိုင်ငံတော်အတွက် အလွန်အရေးကြီးသော ဤလိုအပ်ချက်များကို မိဘအုပ်ထိန်းသူများနှင့် သက်ဆိုင် ရာတို့က လမ်းပြဆောင်ကြဉ်းပေးကြရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ ကိုယ်ကျင့်တရားနှင့် စာရိတ္တပျက်ပြားစေသည့် မကောင်းမှုခုစရိုက်များ လျော့နည်းပျောက်စေရန်အတွက် ကျူးလွန်သူများကို အာဏာစက်ဖြင့် တားဆီး နှိမ်နင်းရမည်ဖြစ်သလို လိမ္မာရေးခြား မဇ္ဈတရားများ နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် လွှမ်းမိုးနိုင် ရေး၊ စာရိတ္တမဏ္ဍိုင်ပြဋ္ဌာန်းချက်များ အမြဲအနုပညာအဆင့်တွင် ထုံမွမ်းနေစေရေး၊ ကိုယ်ကျင့်တရားနှင့် မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုအစဉ်အလာများ မြန်မာ့အသိုက်အဝန်းများ ကြားတွင် ကျယ်ပြန့်စွာ စိမ့်ဝင်နေစေရန်အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့်အတူ ပြည်သူအားလုံးတို့က ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။

၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ (၂၆)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆိုင်၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ဦးတည်ချက်(၄)ရပ်

- ၁။ မြန်မာတို့၏ အမျိုးဂုဏ်၊ ဇာတိဂုဏ်နှင့် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု လက္ခဏာများကို ဖော်ထုတ် ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင်နိုင်ရေး၊
- ၂။ ပြည်ထောင်စုသွေးချင်းများ၏ သွေးစည်းညီညွတ်သည့် စိတ်ဓာတ်နှင့် အမျိုးသားစည်းလုံး ညီညွတ်မှု စိတ်ဓာတ်တို့ကို မြန်မာ့အနုပညာဖြင့် ဖော်ထုတ်ပြသနိုင်ရေး၊
- ၃။ မြန်မာ့ရိုးရာအနုပညာရပ်များကို မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များသို့ လက်ဆင့်ကမ်း အမွေပေးအပ်နိုင် ရေး၊
- ၄။ နိုင်ငံတော်၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာ၏ အခန်း ကဏ္ဍမှ တစ်တပ်တစ်အား ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး။

စာပေဗိမာန်စာအုပ်အသင်း စာအုပ်ဖြန့်ချိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉
ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စာပေဗိမာန်စာအုပ် အသင်းက စာပေဗိမာန်စာအုပ်၊ ဝတ္ထုတို ပေါင်းချုပ်၊ ပထမဆရာ “တက္ကသိုလ်မြေပူ” ရေးသားသည့် “ကိုယ့်ခြံမှာလည်း ပန်းတွေ ပွင့်ရမယ်နှင့် အခြားဝတ္ထုတိုများ” စာအုပ်ကို ၂၀၂၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ အသင်းပေးစာအုပ်အဖြစ် စာအုပ်အသင်းဝင်

များထံသို့ ဖြန့်ချိလျက်ရှိသည်။ ရန်ကုန်မြို့ရှိ စာအုပ်အသင်းဝင် များသည် အမှတ်(၅၂၉/၅၃၁)ကုန်သည်လမ်းရှိ စာပေဗိမာန် စာအုပ်အသင်းတွင် လာရောက်ထုတ်ယူနိုင်ပြီး ကျန်အသင်းဝင် များသို့ စာတိုက်မှတစ်ဆင့် ပေးပို့လျက်ရှိသည်။ စာပေဗိမာန်စာအုပ်အသင်းဝင်လိုပါက အတွင်းရေးမှူး၊ စာပေဗိမာန်စာအုပ်အသင်း အမှတ်(၅၂၉/၅၃၁) ကုန်သည်လမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဗန်း-၀၁-၂၄၉၀၃၁၊ ၃၈၁ ၄၄၈ သို့လိပ်မူ၍ ဆက်သွယ် နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

စစ်တောင်းမြစ်ရေ မဒေါက်မြို့တွင် စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉
ယနေ့နံနက် ၆ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက် တွင် စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ နှစ်လက်မ အရ စစ်တောင်းမြစ်ရေသည် မဒေါက်မြို့ အတွင်း တစ်လက်မခန့် ကျဆင်းလာနိုင်

ကာ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မဒေါက်မြို့အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်း နေထိုင်သူ များအနေဖြင့် ရေဘေးလွတ်ရာနေရာများ သို့ ရှောင်ရှားနိုင်ပါရန် သတိပေးနှိုးဆော် အပ်ပါသည်။ မိုး/ဇလ

၉ - ၁၀ - ၂၀၂၅ ရက်နေ့ ဓာတ်သတ္တု(ရွှေ)ရည်ညွှန်းဈေး သိပ်သည်းဆ ၁၉.၂၅ ဂရမ်/ ကုဗစင်တီမီတာနှင့်အထက်ရှိ စံချိန်မီရွှေတစ်ကွပ်သား (၁၆.၃၂၉၂၅ ဂရမ်)၏ ဈေးနှုန်းမှာ ငွေကျပ် ၅၉၉၀၀၀၀ ဖြစ်သည်။ ဓာတ်သတ္တု(ရွှေ)ရည်ညွှန်းဈေးသတ်မှတ်ရေးကော်မတီ

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် ၉ - ၁၀ - ၂၀၂၅

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၇,၉၀၀	၈,၀၀၀	၂,၃၆၃	၁၈,၅၄,၉၀၀
MTSH	၃,၄၀၀	၃,၄၀၀	၁,၃၂၀	၄,၄၈၈,၀၀၀
MCB	၇,၉၀၀	၇,၉၀၀	၃	၂၃,၇၀၀
FPB	၂,၆၀၀	၂,၆၀၀	၄၀	၁၀၄,၀၀၀
TMH	၂,၇၅၀	၂,၇၅၀	၅၅၀	၁,၅၁၂,၅၀၀
EFR	၁,၉၀၀	၂,၀၀၀	၃,၈၇၃	၇,၅၇၈,၇၀၀
AMATA	၃,၃၀၀	၃,၃၅၀	၁၅၈	၅၂၁,၉၀၀
MAEX	၃,၄၀၀	၃,၄၅၀	၃၀	၁၀၂,၅၀၀
MADPL(PLB)	၂,၈၀၀	၂,၇၅၀	၄၀	၁၁၁,၀၀၀

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှရယူသည်။

ရွေးကောက်ပွဲဗဟိုကော်မရှင်တို့ကို ဒီတိုင်းကြည့်နေမှာမဟုတ်

ရွေးကောက်ပွဲဗဟိုကော်မရှင်တို့က ကျုပ်တို့အစိုးရလည်း ဒီတိုင်းကြည့်နေမှာမဟုတ်ဘူး။ အပြင်းအထန်နှိပ်ကွပ်ရမှာပဲ။ ရွေးကောက်ပွဲမှာ လွတ်လပ်စွာ ယှဉ်ပြိုင်ရွေးကောက်တဲ့နေရာမှာတော့ ဘယ်သူ့ကိုမှ ကျုပ်တို့အစိုးရက နှောင့်ယှက်မှာ မဟုတ်ဘူး။ သို့သော် ဗဟိုကော်မရှင်တို့ကို လိုက်လံဆန်းစစ်မှုမှာ သာမန်အထက်တန်းဆင့် အာဏာကုန် နှိမ်နင်းပစ်မှာပဲဆိုတာ ရှင်းရှင်းကြီး သတိပေးထားပါရစေ။

(၁၉၄၇ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၃ ရက်နေ့တွင် ရွေးကောက်ပွဲနှင့်ပတ်သက်၍ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ပြောကြားခဲ့သည့် အသံလွှင့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)



ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ယာယီသမ္မတ နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးနှင့် အေးချမ်းသာယာရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် မလေးရှားနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး H.E. Dato' Seri Utama Haji Mohamad Bin Haji Hasan အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။

ရုန်းဖမ်းမှု ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေတို့ တက်ရောက်ကြပြီး မလေးရှားနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးနှင့်အတူ အာဆီယံအလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌ၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် H.E. Tan Sri Othman Hashim နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အကြံပြုပြောကြားလိုပါကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲလေ့လာစောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့များကိုလည်း စေလွှတ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဦးစွာဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ယင်းနောက်နိုင်ငံတော်ယာယီသမ္မတ နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးနှင့် အေးချမ်းသာယာရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက ဆွေးနွေးပြောကြားရာတွင် ယခုကဲ့သို့ မိမိတို့နိုင်ငံသို့ လာရောက်တွေ့ဆုံမှုအတွက် ဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း၊ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပပြုလုပ်ရန်အတွက် ၂၀၂၄ ခုနှစ်ကပင် စတင်အသိပေးပြောကြားခဲ့ပါကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် နိုင်ငံရေးအရသာထားကွဲလွဲသူများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများကို ရွေးကောက်ပွဲအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ချိန်ရရှိအောင်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခွင့်ကိုလည်း ဥပဒေနှင့်အညီ

ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခုရွေးကောက်ပွဲတွင် ဥပဒေနှင့်ကိုက်ညီသည့် နိုင်ငံရေးပါတီ ၅၇ ပါတီဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၅၀၀၀ ကျော်ရှိပါကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ နိုင်ငံရေးလမ်းကြောင်းပေါ်တွင် လျှောက်လှမ်းနိုင်ရေးအတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိအောင် ဖိတ်ခေါ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှစတင်၍ ယနေ့အချိန်အထိ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးအတွက် ထုတ်ပြန်ချက် ၂၇ ကြိမ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးအရသာထားကွဲလွဲမှုများကြောင့် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်နေသူများကိုလည်း နိုင်ငံရေးလမ်းကြောင်းပေါ်တွင်ပါဝင်လာနိုင်ရေးအတွက် သုံးကြိမ်ဖိတ်ခေါ်ခဲ့ကြောင်း၊ ယခုလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် NCA နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားကို ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး

☆ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်စေရေး မြန်မာအိလက်ထရောနစ်မိမိစစ်(MEVM) များဖြင့် ဆန္ဒမဲပေးခြင်း များဆောင်ရွက်သွားမည်အခြေအနေများ၊ ရွေးကောက်ပွဲအား အပိုင်းလိုက်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည်အခြေအနေများ၊ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့် နိုင်ငံတကာမှရွေးကောက်ပွဲ စောင့်ကြည့်လေ့လာရေးအဖွဲ့များ ဖိတ်ခေါ်ထားရှိမှုအခြေအနေများ၊ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပပြီးချိန်တွင် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အာဆီယံအဖွဲ့အတွင်း အပြုသဘောဆောင်သော ကောင်းမွန်သည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှုအခြေအနေများနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကူအညီပေးရေးလုပ်ငန်းများအား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်အခြေအနေများ၊ နိုင်ငံတကာနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှုအခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ယာယီသမ္မတ နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးနှင့်အေးချမ်းသာယာရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၏ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ မြန်မာနိုင်ငံမိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း (၃၄) ကြိမ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား တက်ရောက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉ မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်ရေးအသင်း (၃၄) ကြိမ်မြောက် နှစ်ပတ်လည် အစည်းအဝေး ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိမြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းစင်တာ(၁) MICC- 1 ဌာန ကျင်းပရာ မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်ရေး အသင်း ဂုဏ်ထူးဆောင်နာယက ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ယာယီသမ္မတ နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးနှင့် အေးချမ်းသာယာရေးကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ၏ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ တက်ရောက်သည်။

တက်ရောက် အခမ်းအနားသို့ မိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်ရေး အသင်း ဂုဏ်ထူးဆောင်နာယက နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးနှင့်အေးချမ်းသာယာရေးကော်မရှင် ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ၏ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ပါမောက္ခ ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဒေါက်တာအေးထွန်း၊

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဆေးရုံအုပ်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် မြန်မာနိုင်ငံမိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်မှု ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ နာယကများ၊ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အတွင်းရေးမှူးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးရေးရာ အဖွဲ့ချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးသူငယ်များဘဝ မြှင့်တင်ရေးအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆရာဝန်အသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ သူနာပြုနှင့် သားဖွားအသင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးမှူးအသင်းတို့မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးကျန်းမာပြီး သက်တမ်းရှည်စွာ နေထိုင်ရေး ဦးစားပေးဆောင်ရွက် ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ပါမောက္ခ ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း



မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း ဂုဏ်ထူးဆောင်နာယက ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ယာယီသမ္မတ နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးနှင့် အေးချမ်းသာယာရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၏ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်မှုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့များက ဒေသထွက်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် ရိုးရာလက်မှုပစ္စည်းများ ခင်းကျင်းပြသရောင်းချနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

- ❖ မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူဦးရေ ၅၁ သန်းကျော်ရှိသည့်အနက် (၆၀ ရာခိုင်နှုန်း)ကျော်သည် မိခင်နှင့် ကလေးများဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ မိခင်သေနှုန်း၊ မွေးကင်းစ တစ်နှစ်အောက်နှင့် ငါးနှစ်အောက်ကလေးများ သေနှုန်းသည် နိုင်ငံတော်၏ အရေးကြီးသည့် ကျန်းမာရေးအညွှန်းကိန်းတစ်ခုဖြစ်
- ❖ မိခင်နှင့်ကလေးသေဆုံးမှုနှုန်းကို လျှော့ချနိုင်သည့်အတွက် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ မျှော်မှန်းလူသက်တမ်းသည်လည်း မြင့်မားလာမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲက မိခင်နှင့် ကလေးကျန်းမာရေးကို စွဲမြဲစွာ ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးကျန်းမာပြီး သက်တမ်းရှည်စွာနေထိုင်ရေးကိစ္စများကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရမည်ကိုစွဲမြဲစွာ အဖြစ်လမ်းညွှန်ထား

က မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူဦးရေ ၅၁ ရာခိုင်နှုန်း)ကျော်သည် မိခင်နှင့် သန်းကျော်ရှိသည့်အနက် (၆၀ ကလေးများဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာ

နိုင်ငံ၏ မိခင်သေနှုန်း၊ မွေးကင်းစ တစ်နှစ်အောက်နှင့် ငါးနှစ်အောက် ကလေးများ သေဆုံးမှုနှုန်းသည် နိုင်ငံတော်၏ အရေးကြီးသည့် ကျန်းမာရေး အညွှန်းကိန်းတစ်ခု ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိခင်နှင့်ကလေး သေဆုံးမှုနှုန်းကို လျှော့ချနိုင်သည် နှင့်အတူ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ မျှော်မှန်း လူသက်တမ်းသည်လည်း မြင့်မား လာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲက မိခင်နှင့် ကလေးကျန်းမာရေးကိစ္စ၊ ပြည်သူ

တစ်ရပ်လုံးကျန်းမာပြီးသက်တမ်း ရှည်စွာ နေထိုင်ရေးကိစ္စများကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စ ရပ်များအဖြစ် လမ်းညွှန်ထားရှိ ပါကြောင်း။ အသိပညာ အတတ်ပညာ များကို လေ့လာဆည်းပူး မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်ရေးအသင်း၏မေတ္တာ စမ်းရေဆေးခန်း အပါအဝင် နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် သားဖွားခန်း များဖွင့်လှစ်ပြီး ကိုယ်ဝန်ဆောင် မိခင်များကို စောင့်ရှောက်ခြင်း၊ အန္တရာယ်ကင်းစွာ မွေးဖွားပေး ခြင်း၊ မွေးပြီးမိခင်စောင့်ရှောက် ခြင်းနှင့် သားဆက်ခြားလုပ်ငန်း များကို ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင် စောင့်ရှောက်မှု ခံယူသူများကို ကိုယ်ဝန်လေးလ မှစ၍ လစဉ်အာဟာရယူနစ် နှင့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်အားဆေးများ ထောက်ပံ့ပေးခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေး အသင်းမှအသင်းဝင်များအနေဖြင့် အသင်းကြီး၏အဓိကလုပ်ငန်းများ ဖြစ်သည့် ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနှင့် နိုင်ငံ တကာ ဆက်ဆံရေးများတွင် ခေတ်နှင့်အညီ ပြောင်းလဲတိုးတက် နေသည့် အသိပညာ၊ အတတ် ပညာများကို လေ့လာဆည်းပူးပြီး ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နီးနွယ် ဌာန၊ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ ဖြင့် လက်တွဲညီညွတ်လျှောက်လှမ်း နိုင်ပါစေဟု ဆန္ဒရှိကြောင်း တောင်းအပ်ပါကြောင်း ပြောကြား သည်။ စာမျက်နှာ ၅ သို့ <



မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း ဂုဏ်ထူးဆောင်နာယက ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်ယာယီသမ္မတနိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးနှင့် အေးချမ်း သာယာရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၏ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍလှုပ်ရှားမှုအတွက် ပထမဆုရရှိသည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်မှုကြီးကြပ်ရေး အဖွဲ့ကို ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း ဂုဏ်ထူးဆောင်နာယက နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးနှင့် အေးချမ်းသာယာရေးကော်မရှင်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၏ ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ် ပညာရေးကဏ္ဍလှုပ်ရှားမှုအတွက် ပထမဆုရရှိသည့် ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီး မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်မှုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ကို ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့် စဉ်။

စာမျက်နှာ ၄ မှ

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံမိခင်နှင့် ကလေး စောင့်ရှောက်ရေးအသင်း၏ လှုပ်ရှားမှုမှတ်တမ်းဗီဒီယိုကို ပြသသည်။ ယင်းနောက် နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် မိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်မှုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့များ၏ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ လူမှုရေးနှင့် စီးပွားရေးစသည့် ကဏ္ဍကြီး(၄)ရပ်လှုပ်ရှားမှုအတွက် ကဏ္ဍအလိုက် ထူးချွန်ဆုများ ချီးမြှင့်ခြင်း အစီအစဉ်ကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ဂုဏ်ထူးဆောင် နာယက ဒေါ်ကြူကြူလှက ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ လှုပ်ရှားမှုအတွက် ပထမဆုရရှိသည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒုတိယဆုရရှိသည့် ကချင်ပြည်နယ်၊ ပူးတွဲဒုတိယဆုရရှိသည့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် တတိယဆုရရှိသည့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတို့မှ မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်မှုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့များကို ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ရာ သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌများက လက်ခံရယူကြသည်။



မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်ရေး အသင်း ဂုဏ်ထူးဆောင် နာယက နိုင်ငံတော် လုံခြုံရေးနှင့် အေးချမ်းသာယာရေးကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၏ ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များအား အာဟာရ ဖြစ်စေမည့် အစားအစာများ ပေးအပ်စဉ်။

စန်းစန်းမြင့်အောင်က စီးပွားရေးကဏ္ဍလှုပ်ရှားမှုအတွက် ပထမဆုရရှိသည့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒုတိယဆုရရှိသည့် နေပြည်တော်နှင့် တတိယဆုရရှိသည့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတို့မှ မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်မှုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့များကို လည်းကောင်း၊ ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လူမှုရေးကဏ္ဍလှုပ်ရှားမှုအတွက် ပထမဆုရရှိသည့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒုတိယဆုရရှိသည့် ကရင်ပြည်နယ်၊ တတိယဆုရရှိသည့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့မှ မိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်မှု ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့များကိုလည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်ရေး အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ပါမောက္ခဒေါက်တာ



ကြသူများနှင့်အတူ စုပေါင်း မှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေး

စောင့်ရှောက်ရေး အသင်းနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်မှု ကြီးကြပ်

ရေးအဖွဲ့တို့၏ လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။

အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ပါမောက္ခဒေါက်တာ စန်းစန်းမြင့်အောင်က အဖွင့် အမှာစကား ပြောကြားသည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း လူမှုရေးကဏ္ဍ လှုပ်ရှားမှုအတွက် တတိယဆုရရှိသည့် ရခိုင်ပြည်နယ် မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်မှုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ကို ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာစန်းစန်းမြင့်အောင် စီးပွားရေးကဏ္ဍလှုပ်ရှားမှုအတွက် တတိယဆုရရှိသည့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်မှုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ကို ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

ယင်းနောက် ဂုဏ်ထူးဆောင် နာယက ဒေါ်ကြူကြူလှသည် ကိုယ်ဝန်ဆောင် မိခင်များကို အာဟာရဖြစ်စေမည့် အစားအစာများ ထောက်ပံ့ပေးပြီး (၅) နှစ်အောက် ကလေးငယ်များအား အမီလိုက် ကာကွယ်ဆေးများ တိုက်ကျွေးပေးကာ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် မိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်မှုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့များက ဒေသထွက်ကုန် ပစ္စည်းများနှင့် ရိုးရာလက်မှုပစ္စည်းများ ခင်းကျင်းပြသရောင်းချနေမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံမိခင်နှင့် ကလေး စောင့်ရှောက်ရေးအသင်း အတွင်းရေးမှူးက ၂၀၂၄ ခုနှစ် နှစ်ချုပ်အစီရင်ခံစာကို လည်းကောင်း၊ အသင်းဘဏ္ဍာရေးမှူးက ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ခုနှစ် ငွေစာရင်းရှင်းတမ်းနှင့် ၂၀၂၄ - ၂၀၂၅ ရသုံးမှန်းမြေ စာရင်းကိုလည်းကောင်း ဖတ်ကြား တင်သွင်းကြသည်။

ယင်းနောက် နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် မိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်မှုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့များက ၂၀၂၄ ခုနှစ် နှစ်ချုပ် အစီရင်ခံစာများကို ဖတ်ကြားတင်သွင်းကြပြီး တက်ရောက်လာကြသူများက အကြံပြုချက်များ၊ အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်နိုင်ရန် ဆွေးနွေးအတည်ပြုခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကာကွယ်ဆေးများ တိုက်ကျွေး

မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့် ကလေး စောင့်ရှောက်ရေး အသင်း ဂုဏ်ထူးဆောင် နာယက ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ယာယီသမ္မတ နိုင်ငံတော် လုံခြုံရေးနှင့် အေးချမ်း သာယာရေး ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၏ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ (၅)နှစ်အောက် ကလေးငယ်များအား အမီလိုက် ကာကွယ်ဆေးများ တိုက်ကျွေးပေးစဉ်။

နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညိုစော ထံသို့ မလေးရှားနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး H.E. Dato' Seri Utama Haji Mohamad Bin Haji Hasan ဦးဆောင်သောကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ လာရောက်တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉
နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညိုစော ထံသို့ မလေးရှားနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး H.E. Dato' Seri Utama Haji Mohamad Bin Haji Hasan ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံး ရုံးအမှတ် (၁၈) ဧည့်ခန်းမ၌ လာရောက်တွေ့ဆုံသည်။

အပြန်အလှန်ဆွေးနွေး

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံအကြား ချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှု ကုန်သွယ်မှု၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအပေါ်အခြေခံ အခြား ကဏ္ဍပေါင်းစုံတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရေး ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ၌ NCA စာချုပ်ပါ သဘောတူညီချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများ၊ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ

အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှုများ၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား ဆက်ဆံရေးပိုမိုအရှိန်မြှင့်တင်နိုင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ အာဆီယံနှင့် နိုင်ငံတကာ မျက်နှာစာတွင် အပြုသဘောဆောင်သော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ဆက်လက်တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်သွားမည့် ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွဲလင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ် အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အတူ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ စိုးဝင်း၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးနိုင်မင်းကျော်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး မလေးရှားနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေး



ဝန်ကြီးနှင့်အတူ အာဆီယံအလှည့်ကျ ဥက္ကဋ္ဌ၏ ရုံးသို့လည်း တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်နှင့် တာဝန်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေ မလေးရှားနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉
အာဆီယံ အလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌ မလေးရှားနိုင်ငံမှ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီး H.E. Dato' Seri Utama Haji Mohamad Bin Haji Hasan သည် မြန်မာနိုင်ငံ နေပြည်တော်သို့ ယနေ့တွင် အလုပ်သဘောခရီးစဉ် လာရောက်သည်။



ခရီးစဉ်အတွင်း မလေးရှားနိုင်ငံ ခြားရေးဝန်ကြီး H.E. Dato' Seri Utama Haji Mohamad Bin Haji Hasan သည် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေနှင့် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ Jasmine Hotel ၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသည်။ အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေ က မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရအနေဖြင့် ပြည်တွင်းတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး အတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေမှု များ၊ ရေရှည်တည်တံ့သော ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိစေရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်များ အကောင်အထည် ဖော်ရာတွင် နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် နေမှုများ၊ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် မှုဒ်များနှင့် အန္တရာယ်ရှိလှည့်ပတ် များအတွက် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများ နှင့် သာမက ဒေသတွင်းနိုင်ငံများ၊ နိုင်ငံတကာတို့နှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။ ထို့ပြင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာနိုင်ငံ၌ ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အင်အားပြင်းငလျင် ကာလအလွန် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် ငလျင် တေးသင်ပြည့်သူများ၏ အကျိုး စီးပွားအတွက် မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရ ကုလသမဂ္ဂနှင့် အာဆီယံတို့ ပါဝင် သည့် သုံးပွင့်ဆိုင်ပင်မအဖွဲ့ (Tripartite Core Group) ဖွဲ့စည်း ရေးကိုလည်း ထည့်သွင်းဆွေးနွေး

သည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အာဆီယံ၏ တာဝန်သိအဖွဲ့ဝင် တစ်နေရာမှ ကူညီပေးနိုင်ရန် နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံဖြစ်သည့် အားလျော်စွာ အာဆီယံ၏ ကြိုးပမ်း အားထုတ်မှုများနှင့် အာဆီယံ ဥက္ကဋ္ဌ၏ ဦးဆောင်ဦးရွက်ပြုမှုများ တွင် အပြုသဘော ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုများ၊ အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်ချိန် မှစတင်၍ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ ထမ်းဆောင်ရမည့် တာဝန်နှင့် ဝတ္တရားများကို မပျက်မကွက် ထမ်းရွက်ခဲ့မှုများကို အသေးစိတ် ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး လက်ရှိ အခြေအနေအရ မြန်မာနိုင်ငံ အပေါ် ခွဲခြားချက်လုပ်ခြင်းများ သည် သင့်လျော်မှုမရှိကြောင်း ထောက်ပြကာ အာဆီယံ၌ မြန်မာ နိုင်ငံ၏ မူလအခန်းကဏ္ဍနှင့် အခွင့်အရေးများ ပြန်လည်ရရှိစေ ရေး တိုက်တွန်းဆွေးနွေးသည်။ ယင်းနောက် မလေးရှားနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးက ပြည်ထောင် စုဝန်ကြီး၏ ရှင်းလင်းပြောကြားမှု များကို သိရှိမှတ်သားကြောင်း၊ ၎င်းအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ဖြစ်ပေါ်နေသည့် အခြေအနေများ ကို တတ်စွမ်းသည့် တစ်ဆင့် တစ်နေရာမှ ကူညီပေးနိုင်ရန် အတွက် လာရောက်ခြင်းဖြစ် ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် အာဆီယံ၏ ပင်မအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ အာဆီယံ ထုတ်ပြန်ကြေညာချက် (အာဆီယံ တူညီဆန္ဒ) ငါးချက် အကောင် အထည်ဖော်မှုတွင် ပိုမိုကောင်းမွန် သောရလဒ်များ ရရှိစေရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံက ဦးဆောင်သည့် မြန်မာ ကိုယ်ပိုင်နည်းလမ်းဖြင့် ဆောင်ရွက်မှုများကို ထောက်ခံပါ ကြောင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ပိုမို ထိတွေ့ ဆက်ဆံကာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေး သည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မလေးရှားနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီး ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ကို အစည်း အဝေးမတိုင်မီတွင် Jasmine Hotel ၌ နေ့လယ်စာဖြင့် တည်ခင်း ဧည့်ခံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့နယ်၌ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉
၂၀၂၅ ခုနှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင် ထားရှိမှု လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက တာချီလိတ်ခရိုင် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်၊ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) တာဝန်ခံ ဦးမြင့်ဦး (အရှေ့ပိုင်း)၊ တာဝန်ခံ ဦးမျိုးမောင်၊ ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်ခရိုင် တာချီလိတ်မြို့နယ်တွင် ရှမ်းပြည်နယ်ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌနှင့် အတွင်းရေးမှူး၊ တာချီလိတ် ခရိုင်/မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများ၊ တာချီလိတ်ခရိုင်/ မြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲမှ

ဥက္ကဋ္ဌ အဖွဲ့ဝင်နှင့်ဌာနဆိုင်ရာများ မြန်မာ အီလက်ထရောနစ် မဲပေးစက် (MEVM) ဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ နည်းပညာ အထောက်အကူပြု အဖွဲ့ဝင် များနှင့် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု စာရင်း များ တက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များက ၂၀၂၅ ခုနှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက် ပွဲကို အပိုင်းလိုက်ကျင်းပမည့် အခြေအနေ များ၊ ရွေးကောက်ပွဲတွင် အသုံးပြုမည့် မြန်မာအီလက်ထရောနစ် မဲပေးစက် (MEVM) များ မြန်မာ့ရွေးကောက်ပွဲ ဝန်ကြီးဌာနမှ လျာထားရက်အတွင်း မဲရုံများသို့ သယ်ယူ ပို့ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် ခရိုင်/မြို့နယ် အလိုက် ကြီးကြပ်မှုအဖွဲ့နှင့် အထောက် အကူပြုအဖွဲ့များကို စီမံဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲအဆင့်ဆင့် မဲရုံများ၊ မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များ၊

မဲပေးစက်ဆိုင်ရာ နည်းပညာအထောက် အကူပြုအဖွဲ့ဝင်များကို စုဖွဲ့သင်တန်းပေး လေ့ကျင့်ရမည့် အခြေအနေများ၊ မြန်မာ အီလက်ထရောနစ် မဲပေးစက် (MEVM) တွင် တပ်ဆင်အသုံးပြုရမည့် ဘက်ထရီ များ အားသွင်းမှု နည်းပညာလမ်းမှန်စွာ ဆောင်ရွက်ရမည့် အခြေအနေများ၊ မဲ စာရင်းပါရှိသည့် သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ် ပြင်ပ ရောက်ရှိနေသော ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့် ရှိသူများနှင့် ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာနေရ သူများကို ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ ခွဲများ၏ စီစဉ်မှုဖြင့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးနိုင် ရေး ဆောင်ရွက်ပေးရမည့် လုပ်ငန်းစဉ် များ၊ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများအားလုံး မဲပေးခွင့်များ မဆုံးရှုံးစေရေး ဆောင်ရွက် ပေးရမည့်ကိစ္စရပ်များ၊ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်း များကို စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်မှစ၍ တစ်နိုင်ငံလုံး ကပ်ထား ကြေညာထားပြီး မဲဆန္ဒရှင် စာရင်းတွင် မိမိအမည်မပါဝင်

ပါက ပုံစံ ၃၊ ပုံစံ ၃ (က) များဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ ခွဲများမှတစ်ဆင့် မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးများသို့ လျှောက်ထား ရေး အခြေအနေများ၊ ကြိုတင် ဆန္ဒမဲပေးမှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) တွင် ပုံစံ ၁၅ ဖြင့် နိုင်ငံပြင်ပ ရောက်ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်တောင်းခံ မှုနှင့် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများ၊ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များက မြေပြင်စွက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ပညာပေးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ပေးခဲ့မှု အခြေအနေများကို ချပြရှင်းလင်း ဆွေးနွေးသည်။ ယင်းနောက် ခရိုင်နှင့် မြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ အတွင်း ရေးမှူးများက ရွေးကောက်ပွဲနှင့်သက်ဆိုင် သည့် စာရင်းစာရင်းအချက်အလက်များ ကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များက မြေပြင်စွက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

(၁၅၁)နှစ်မြောက် ကမ္ဘာ့စာပို့တိုက်နေ့ အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉ (၁၅၁)နှစ်မြောက် ကမ္ဘာ့စာပို့တိုက်နေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမြထွန်းဦး၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာချောချောစိန်၊ သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိန်းကျော်၊ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလားရှား ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး Jeng Phang နော်တော့၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီးများ၊ ဧည့်သည်တော်များ၊ ဆရာလူငယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမြထွန်းဦးက ယခုနှစ် အခမ်းအနားအတွက် ဆောင်ပုဒ်ကို #POSTFORPEOPLE: Local Service. Global Reach. (ပြည်သူများအတွက် စာပို့တိုက်-ပြည်တွင်း ဝန်ဆောင်မှုမူဝါဒ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းဆီ)ဟု ယူပီယူမှ ရွေးချယ်သတ်မှတ်ထားခြင်းဖြစ်



ကြောင်း၊ အဆိုပါဆောင်ပုဒ်သည် ပြည်သူလူထုအတွက် မြို့ပြမှ ကျေးလက် တောရွာမကျန် စာပို့တိုက် ဝန်ဆောင်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းမှ တစ်ဆင့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ဆက်သွယ် ချိတ်ဆက်မှုအတွက် စာပို့တိုက် ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍသည် အဓိက အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်ထမ်းဆောင် နေသည်ကို ဖော်ပြထားခြင်းဖြစ် ကြောင်း၊ ပြည်သူများအပါအဝင် နိုင်ငံတော်နှင့် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံး အတွက် ဆက်လက်လုပ်ဆောင် သင့်သည့် မျှော်မှန်းလမ်းညွှန်ချက် တစ်ခုလည်းဖြစ်ကြောင်း။

ယခုနှစ် ကမ္ဘာ့စာပို့တိုက်နေ့၏ ဆောင်ပုဒ်သည် မြန်မာစာပို့တိုက် လုပ်ငန်း၏ ရည်မှန်းချက်ဖြစ်သည့်

“လူတိုင်းအတွက် မြန်မာစာပို့တိုက် (Myanmar Post for Everyone)” နှင့် တိုက်ညီလျက်ရှိနေကြောင်း၊ ယူပီယူ၏ State of the Postal Sector 2024 အစီရင်ခံစာတွင် စာပို့တိုက်လုပ်ငန်းများအနေဖြင့် သမားရိုးကျ စာပို့တိုက်ဝန်ဆောင် မှုများအပေါ်တွင်သာ မှီခိုအားထား နေခြင်းမပြုဘဲ ဒစ်ဂျစ်တယ် နည်းပညာများကို အသုံးပြု ဆောင်ရွက်၍ ခေတ်နှင့်လျော်ညီ အောင် ပြုပြင်ပြောင်းလဲပြီး နိုင်ငံ တကာကမ္ဘာ့ကွက်သို့ အောင်မြင်စွာ ချိတ်ဆက်နိုင်မှုသာ အဓိကအားဖြင့် ကြိုကြိုခင်နိုင်ပြီး ပြန်လည်ရှင်သန် ဦးမော့လာနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း နှင့် မကြာသေးမီက ကျင်းပခဲ့သည့် (၂၈) ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘာ့စာပို့တိုက်

သမဂ္ဂ(ယူပီယူ)ကွန်ဂရက်မှ ချမှတ် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် Development Strategy များ၊ သဘောတူညီချက် များနှင့် နိုင်ငံတကာမှ စာပို့တိုက် ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု နည်းပညာ တိုးတက်မှုများကို စာပို့တိုက်ကဏ္ဍ ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်သူ ဆက်သွယ် ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနနှင့် စာပို့တိုက်ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ၊ မြန်မာစာပို့တိုက် လုပ်ငန်းတို့မှ မျက်ခြည်မပြတ် လေ့လာစောင့်ကြည့်၍ မိမိတို့ နိုင်ငံ၏စာပို့တိုက်ကဏ္ဍ ပြန်လည် ဦးမော့လာနိုင်ရေး ဆက်လက် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်း မှာကြားလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ

အခြေစိုက် ကမ္ဘာ့စာပို့တိုက်သမဂ္ဂ ဌာနချုပ် (UPU) ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ်ထံမှ ပေးပို့လာသည့် ၂၀၂၅ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့စာပို့တိုက်နေ့ သင်္ကေတ Video Clip နှင့် ကမ္ဘာ့ စာပို့တိုက်နေ့ အထိမ်းအမှတ် မှတ်တမ်း Video Clip များကို ပြသသည်။

ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးမြထွန်းဦးက ကမ္ဘာ့ စာပို့တိုက်နေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားတွင် (၅၄)ကြိမ်မြောက် အသက်(၁၅)နှစ်နှင့်အောက် နိုင်ငံ တကာ လူငယ်များ မေးစာရေး ပြိုင်ပွဲ(ပြည်တွင်းအဆင့်)၌ ပထမဆု ရရှိသည့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး

မြတ်မြို့နယ်မှ မင်းလှရွှေရည်၊ ဒုတိယဆုရရှိသည့် ပဲခူးတိုင်းဒေသ ကြီး ညောင်လေးပင်မြို့နယ်မှ မင်းအိရွှေရည်၊ တတိယဆုရရှိ သည့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စေတုတ္ထရာမြို့နယ်မှ မောင်ဇော် သူရနှင့် အထူးဆုရရှိသည့် နေပြည်တော် ဧရာဝတီမြို့နယ်မှ မိုးပြည့်စုံကြယ်တို့အား ဂုဏ်ပြုချေ မှား ပေးအပ်သည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်ကျော်ထွန်းက နိုင်ငံ တကာ လူငယ်များမေးစာရေး ပြိုင်ပွဲ (ပြည်တွင်းအဆင့်)အတွက် အက်ဖြတ်ပေးကြသော အက်ဖြတ် အဖွဲ့ဝင်များအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်း လွှာများ ပေးအပ်သည်။

အခမ်းအနား အပြီးတွင် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် တက်ရောက် လာကြသည့် ဧည့်သည်တော်များ ကို ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက် ပြီး (၁၅၁)နှစ်မြောက် ကမ္ဘာ့ စာပို့တိုက်နေ့ အထိမ်းအမှတ် ပြခန်းတွင် ခင်းကျင်းပြသထား သည့် စာပို့တိုက်လုပ်ငန်းများ ကာလအလိုက် အဆင့်ဆင့် တိုးတက် ပြောင်းလဲလာခြင်း ဆိုင်ရာ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများ၊ စာအုပ်စာတမ်းများ၊ လုပ်ငန်း ဆိုင်ရာပစ္စည်းများကို ကြည့်ရှု အားပေးကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ဘားအံမြို့၌ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် နေ့ချင်းပြီးဆောင်ရွက်ပေး

ဘားအံ အောက်တိုဘာ ၉ ၂၀၂၅ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင်ကျင်းပမည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာပြည်သူများ ဆန္ဒမဲပေးခွင့် မဆုံးရှုံးစေရေးအတွက် ပန်းခင်းစိစစ်ချက်အဆင့်(၃)ဖြင့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ခြင်းကို ယမန်နေ့က ဘားအံမြို့အမှတ်(၁)ရပ်ကွက် ၌ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

အဆိုပါလုပ်ငန်းတွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန ဘားအံ ကော့ကရိတ်၊ ဖာပွန်၊ မြဝတီ၊ မြို့နယ်ဦးစီးဌာနများမှ ဝန်ထမ်းများက ဘားအံမြို့ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်တွင် ခေတ္တရောက်ရှိ နေထိုင်သော တိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူများအား အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်း နှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများကို အခမဲ့နေ့ချင်းပြီး ကင်းဆင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



ကံမြို့နယ် ကြို ပင်ကျေးရွာအတွင်းရှိ လူနေအိမ် ၁၅၀ စီးဘေး လုံခြုံရေးအတွက် အောက်တိုဘာ ၈ ရက်တွင် ကြို ပင်နယ်မြေမီးသတ် စခန်းမှ တပ်ကြပ်ကြီး ကျော်မင်းသူ ဦးဆောင်၍ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက လိုက်လံစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း။

သာတူညီမျှမှုရှိပြီး အရည်အသွေးပြည့်ဝသည့် ပညာရေးစနစ်ဖြစ်စေရန် ဦးတည်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉ အမျိုးသားပညာရေး မဟာ ဗျူဟာစီမံကိန်း (၂၀၁၆-၂၀၂၁)နှင့် (၂၀၂၁-၂၀၃၀)အရ “ကျောင်းများ နှင့် ပညာသင်ယူရာဌာန အားလုံး တွင် ကျောင်းသားများ၏ သင်ယူ တတ်မြောက်မှုများ သိသာထင်ရှား စွာ တိုးတက်လာရေးကို ဦးတည် သည့် ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန် သော သင်ကြားသင်ယူမှု သက်မွေး ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေး၊ သုတေသနနှင့် ဆန်းသစ်တီထွင် မှုများ ဖြစ်ထွန်းလာစေရေး” ဆိုသည့် ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင် ကိုချမှတ်ကာ သာတူညီမျှမှုရှိပြီး အရည်အသွေး ပြည့်ဝသည့် ပညာရေးစနစ်ဖြစ်စေရန် ဦးတည် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ချောချောစိန်က ပညာရေးဝန်ကြီး ဌာန ရုံးအမှတ်(၁၃)အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ယနေ့မနက် ၉ နာရီတွင် ကျင်းပသည့် ၂၀၂၅-၂၀၂၆ ပညာ သင်နှစ် အခြေခံပညာ ဆရာများ အတွက် သာတူညီမျှမှုကို အခြေခံ သော ဆရာအတတ်ပညာ စဉ်ဆက် မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အညွှန်း ဘောင်ဆိုင်ရာ အရည်အသွေးဖြင့် (ဗဟိုအဆင့်) နည်းပြသင်တန်း ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားတွင် ဆရာ ဆရာမများအား မှာကြားခဲ့။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက အခြေခံပညာကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက်



ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကျောင်းနေ အရွယ် ကလေးအားလုံး အရည် အသွေးပြည့်ဝသော အခြေခံပညာ သင်ယူမှု အခွင့်အလမ်းများကို သာတူညီမျှရရှိရေးနှင့် ဆရာများ ၏ အရည်အသွေး မြင့်မားရေးတို့ သည် အရေးကြီးသော အခန်းကဏ္ဍ တွင် ပါဝင်နေသည့်အတွက် သင်ကြားသင်ယူမှုနှင့် စပ်လျဉ်း သည့် ဆရာအတတ်ပညာ စဉ်ဆက် မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အလေးထား ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း၊ ဆရာ ဆရာမများ အနေဖြင့် ပညာရပ်ဗဟုသုတများ၊ အတတ်ပညာ၊ ကျွမ်းကျင်မှုများ၊ သင်ကြားမှု နည်းလမ်းများ၊ ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးများ၊ လုပ်ငန်း ခွင် အရည်အသွေးများ တိုးတက် ကောင်းမွန်နေစေရေး အစဉ် လေ့လာ သင်ယူနေကြရမည်ဖြစ် ပါကြောင်း၊ ယခုပွင့်လှစ်သည့် သင်တန်းတွင် ဆွေးနွေးပွဲချုပ်ကိုင်

သည့် သင်ခန်းစာများကို စာတွေ့ လက်တွေ့ပေါင်းစပ်ပြီး အတတ် ပညာ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ကြ စေလိုပါကြောင်း မှာကြားသည်။

အဆိုပါ နည်းပြသင်တန်း ပထမအသုတ်ကို နေပြည်တော် အမှတ်(၁၄)အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်းတွင် အောက်တိုဘာ ၈ ရက်မှ ၉ ရက်အထိ ပို့ချလျက်ရှိရာ အခြေခံပညာ ဦးစီးဌာနမှ အရာထမ်းများက နည်းပြများ အဖြစ် ဦးဆောင်ဆွေးနွေးပွဲချ လျက်ရှိပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ အလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်းကျောင်းအုပ် ဆရာ ဆရာမ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၁၂၂ဦး တက်ရောက်လျက်ရှိသည်။

သင်တန်း ဒုတိယအသုတ်ကို အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်နှင့် ၁၁ ရက် တို့တွင် ဆက်လက်ပို့ချသွားမည် ဖြစ်ရာ မူလတန်းကျောင်းအုပ်

ဆရာ ဆရာမ ၁၂၂ဦး တက်ရောက် ကြမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဦးနေမျိုးလှိုင်၊ ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ်များ၊ တာဝန်ရှိသူများ နှင့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ဆရာ ဆရာမများ တက်ရောက်ကြ သည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးတို့သည် နိုင်ငံတော်အစီအစဉ်ဖြင့် ပြည်တွင်း ပြည်ပလေ့လာရေးခရီး သွားရောက် မည့် ၂၀၂၅ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲအောင် ထူးချွန် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ ပြည်ပခရီးသွားရောက် ရာတွင် ကြိုတင်ပြင်ဆင် လေ့လာ ထားရမည့်ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း ၍ မှာကြားပြီး လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမောင်မောင်အေး မြန်မာနိုင်ငံကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ (၄)နှစ်မြောက်နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနား တက်ရောက်ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၉ မြန်မာနိုင်ငံ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့၏ တပ်ဖွဲ့ဖွဲ့စည်းခြင်း (၄)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ကွပ်ကဲမှူးဌာနချုပ် ဦးကျော်စွာက ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမောင်မောင်အေး တက်ရောက်ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်သည်။



စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ပြီး နိုင်ငံတော်၏ ရေကြောင်းအကျိုးစီးပွားများ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးလာစေရန် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ဥပဒေနှင့် ဆက်စပ်ကျင့်သုံးရမည့် ရေကြောင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေများကိုလည်း စဉ်ဆက်မပြတ်လေ့လာ၍ နိုင်ငံတော်၏ ရေကြောင်းအကျိုးစီးပွားများကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သွားရမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

တက်ရောက် အခမ်းအနားသို့ သန်လျင်တပ်နယ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ရန်ကုန်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ နယ်ဘက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ တပ်မတော်(ရေး)နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်များ တက်ရောက်ကြသည်။

အစာစာအဖွဲ့ ပြောကြားရာတွင် ယနေ့သည် ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့၏ (၄)နှစ်မြောက်နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတော်၏ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်နှင့် ရေကြောင်းအကျိုးစီးပွားများ၊ ပင်လယ်ပြာကားကွယ် စောင့်ရှောက်ရန်၊ ရေကြောင်း လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ခြိမ်းခြောက်မှုများကို တားဆီးကာကွယ်ရန်၊ ပင်လယ်ပြင်တရား

ဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် လူသားချင်းစာနာမှု အထောက်အကူပေးရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်၊ အရေးပေါ်အချိန်တွင် တပ်မတော်(ရေး)အား အထောက်အကူပြုနိုင်ရန် စသည့်ရည်မှန်းချက်တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်နိုင်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ရေကြောင်းအကျိုးစီးပွားများကို ထိန်းသိမ်းကာကွယ်

စောင့်ရှောက်ရာတွင် အရေးကြီးသည့်အခန်းကဏ္ဍမှ တာဝန်ထမ်းဆောင်သွားရမည့် တပ်ဖွဲ့ဖြစ်သည်ကို လေးနက်စွာနားလည်သဘောပေါက် ခံယူထားကြရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ ပင်လယ်ရေကြောင်း တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် စီးပွားရေးအင်အားတောင့်တင်းလာစေရန် တည်ဆောက်ရေး စသည့်လုပ်ငန်းများ၌ ကျရာ

အခန်းကဏ္ဍမှ တာဝန်ကျေပွန်အောင် ထမ်းဆောင်သွားကြရန် လိုကြောင်း၊ ထို့ပြင် ပင်လယ်ပြင်တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အဖွဲ့အစည်းများနှင့် နိုင်ငံတကာပင်လယ်ရေကြောင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၌ အဖြူရောင်သံတမန်(White Hull Diplomat)အဖြစ်လည်း ရည်မှန်းချက်ထားရှိ ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုကြောင်း။

အပြီးတွင် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက တက်ရောက်လာကြသည့် ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်အားပေးစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ ကွပ်ကဲမှူးဌာနချုပ် အထိမ်းအမှတ်ပြခန်းကို ကြည့်ရှုပြီး ပြခန်းအတွင်းခင်းကျင်း ပြသထားရှိမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ တာဝန်ရှိသူများ၏ ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။



လုပ်ငန်းတာဝန်များ ထမ်းဆောင်ရာတွင် ဥပဒေကြောင်းအရ ခိုင်ခိုင်မာမာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး မြန်မာနိုင်ငံ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ဥပဒေကို ၂၀၂၅ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၇ ရက်တွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရက အတည်ပြု ပြဋ္ဌာန်းပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အတွင်း တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ထိရောက်မှု၊ တရားမျှတမှု၊ လုံခြုံမှု၊ အကာအကွယ်ပေးမှုနှင့် လက်တွေ့ကျင့်သုံးနိုင်မှုများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး မြန်မာနိုင်ငံ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ဥပဒေတွင် ပြဋ္ဌာန်းထားရှိကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ဥပဒေနှင့် တည်ဆဲရေကြောင်း ဥပဒေများအတိုင်း

ယင်းနောက် ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ ဆိပ်ခံဘောတံတားတွင် ဆိုက်ကပ်ထားသည့် ကမ်းခြေစောင့် တပ်ဖွဲ့ရေယာဉ်ပေါ် တက်ရောက် လေ့လာကြည့်ရှုပြီး ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ ရေယာဉ်အားလုံး ကမ်းခြေစောင့်တာဝန် ထမ်းဆောင်နိုင်ရန် အမြဲအသင့်ရှိနေစေရေး မှာကြားသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ရေယာဉ်များသည် မြန်မာ့ပင်လယ်ကမ်းခြေတန်းတစ်လျှောက်တွင် ကမ်းခြေစောင့်တာဝန်များ ထမ်းဆောင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ (၄) နှစ်မြောက်နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုစစ်ရေးပြအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉ မြန်မာနိုင်ငံ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ (၄) နှစ်မြောက် တပ်နှစ်ပတ်လည်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် သန်လျင်တပ်နယ်ရှိ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ စစ်ရေးပြကွင်း၌ကျင်းပရာ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဗိုလ်မှူးချုပ် တက်လွင်ထွန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အရာရှိ၊ စစ်သည် မိသားစုဝင်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

လေပြီးသော တပ်မတော်သားအပေါင်းအား အလေးပြုပြီး သစ္စာ(၄)ချက် ရွတ်ဆိုသည်။ ထို့နောက် ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဗိုလ်မှူးချုပ် တက်လွင်ထွန်းက မြန်မာနိုင်ငံ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ (၄) နှစ်မြောက် တပ်နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ် မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။

ချီးမြှင့်ပေးအပ် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် (၄) နှစ်မြောက် ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ တပ်နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ကွပ်ကဲမှူးဌာနချုပ် ယာယီခန်းမဆောင်၌ ကျင်းပရာ ၂၀၂၄ - ၂၀၂၅ ခုနှစ် တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း



ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များအား တာဝန်ရှိသူများက ဂုဏ်ပြုဆုများ၊ တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း အကောင်းဆုံးလိုင်းဆုနှင့်

လိုင်းခန်းဆုများရရှိသော တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ မိသားစုဝင်များအား တာဝန်ရှိသူများက ဂုဏ်ပြုဆုများ ချီးမြှင့်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပရန်



သာ လိုတော့သည်။

၂၀၂၅ ခုနှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ

လွှတ်တော်အသီးသီးအတွက် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အပိုင်း(၁)ကို

၂၀၂၅ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၂၈ ရက်တွင် စတင်ကျင်းပမည် ဦးစွဲ

မဲစာရင်းပါရှိသည့် သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်ပြင်ပရောက်

ပြည်တွင်းနှင့် ပြည်ပရှိ မဲဆန္ဒရှင်များ

ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အသိပေးကြေညာခြင်း

၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်

၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ စတင်ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

၂။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည့် လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ် အသီးသီးအတွက် မဲစာရင်းပါရှိသည့် သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်၏ ပြင်ပတွင်ရောက်ရှိနေသော ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အောက်ပါအတိုင်း ရက်တိုင်းဖြင့်သတ်မှတ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည် -

- (က) သက်ဆိုင်ရာ ကျောင်း၊ သင်တန်း၊ အချုပ်ခန်းနှင့် ဆေးရုံ အကြီးအမှူးများသည် မဲဆန္ဒရှင်များက ဖြည့်သွင်းပြီးသည့် ပုံစံ(၁၅)များကို မြို့နယ်အလိုက် ပြုစုထားသည့် မှတ်ပုံတင်စာရင်း ပုံစံ (၁၅-က)နှင့်အတူ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများသို့ (၁၂ - ၁၀ - ၂၀၂၅) ရက်နေ့အရောက်ပေးပို့ရန်၊ အစား (၁၇ - ၁၀ - ၂၀၂၅) ရက်နေ့အရောက်ပေးပို့ရန်၊
- (ခ) မဲစာရင်းပါရှိရာ သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်ပြင်ပရောက် ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာနေရသူများအနေဖြင့် ပုံစံ(၁၅)များကို ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ Website မှလည်းကောင်း၊ မိမိတို့ရောက်ရှိရာဒေသရှိ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲမှလည်းကောင်း ရယူဖြည့်စွက်ပြီး (၁၂-၁၀-၂၀၂၅) ရက်နေ့အရောက် ယင်းမြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲထံ ပြန်လည်ပေးပို့ရန် အစား (၁၇ - ၁၀ - ၂၀၂၅)ရက်နေ့အရောက်ပြန်လည်ပေးပို့ရန်၊
- (ဂ) ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် နိုင်ငံပြင်ပတွင် ရောက်ရှိနေသူများအနက် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ဖြင့် ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မဲဆန္ဒရှင်များက ဖြည့်သွင်းပြီးသည့် ပုံစံ(၁၅)များကို ကော်မရှင်သို့ နောက်ဆုံးထားပေးပို့ရမည့် နေ့ရက်အား (၁၂ - ၁၀ - ၂၀၂၅) ရက်နေ့ အစား (၁၇ - ၁၀ - ၂၀၂၅) ရက်နေ့ပေးပို့ရန်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများသို့ အသိပေးကြေညာချက်

၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်

၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာတွင် ကျင်းပမည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအတွက် မဲစာရင်းများကို မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများ စိစစ်ကြည့်ရှုနိုင်ရန်အတွက် ၃၀-၉-၂၀၂၅ ရက်နေ့မှ ၁၃-၁၀-၂၀၂၅ ရက်နေ့ထိ (၁၄)ရက်ကြာ ကပ်ထားကြေညာလျက်ရှိပါသည်။

၂။ မဲစာရင်းများပြည့်စုံမှန်ကန်စေရန်နှင့် မဲဆန္ဒရှင်များက လိုအပ်သည့် တောင်းဆိုလွှာ ကန့်ကွက်လွှာ၊ ပြင်ဆင်လွှာများတင်ပြရာတွင် အချိန်ပိုမိုရရှိစေရန်အတွက် မဲစာရင်းကို ၁၄-၁၀-၂၀၂၅ ရက်နေ့မှ ၂၀-၁၀-၂၀၂၅ ရက်နေ့ထိ (၇)ရက် ထပ်မံတိုးမြှင့်ကပ်ထားကြေညာသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မိမိအမည်မဲစာရင်းတွင် မပါဝင်ပါက ပုံစံ(၃)ဖြင့် မဲစာရင်းတွင် အမည်ထည့်သွင်းပေးရန် တောင်းဆိုခြင်း၊ မပါဝင်သင့်သူများ ပါဝင်နေပါက ပုံစံ(၄)ဖြင့် ကန့်ကွက်ခြင်း၊ မဲစာရင်းပါအချက်အလက်များ မှားယွင်းနေပါက ပုံစံ (၄-ဂ)ဖြင့် ပြင်ဆင်လွှာတင်သွင်းခြင်းတို့ကို ၂၀-၁၀-၂၀၂၅ ရက်နေ့ထိ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

ရွေးကောက်ပွဲတွင် ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာနေရသူများ ကြိုတင်မဲပေးနိုင်သည်

ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာနေရသူများသည် မိမိတို့၏ နေရပ်ရင်း မဲဆန္ဒနယ်အတွက် ကြိုတင်မဲပေးနိုင်ရန် ပုံစံ(၁၅)များကို မိမိတို့ရောက်ရှိရာဒေသ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲတွင် အခမဲ့ရယူ၍ ၁၇-၁၀-၂၀၂၅ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထားလျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

မဲစာရင်းများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုပါ

ပထမအကြိမ် မဲစာရင်းကပ်ထားကြေညာခြင်းကို ၂၀-၁၀-၂၀၂၅ ရက်နေ့အထိ ၇ ရက် ထပ်မံတိုးမြှင့်၍ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများတွင် ကပ်ထားကြေညာထားပါသည်။ မဲစာရင်းတွင် အမည်မပါလျှင် ပုံစံ(၃)ဖြင့် တောင်းဆိုပါ။ အမည်နှင့်အချက်အလက်များကို ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ပုံစံ(၄)ဖြင့် ကန့်ကွက်ပါ။ အချက်အလက်များပြင်ဆင်ရန်ရှိပါက ပုံစံ(၄-ဂ)ဖြင့် လျှောက်ထားပါ။ ယင်းပုံစံများကို သက်ဆိုင်ရာကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများတွင် အခမဲ့ရယူနိုင်ပါသည်။

ကန်ကြီးထောင့်မြို့နယ်၌ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာဥပဒေ နည်းဥပဒေနှင့် လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်များ ဆွေးနွေး

ကန်ကြီးထောင့် အောက်တိုဘာ ၉

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကန်ကြီးထောင့်မြို့နယ်၌ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေနှင့်လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်များဆွေးနွေးခြင်းကို ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းက ဧရာသီရိသုခခန်းမ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ဆွေးနွေး

ဦးစွာ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်အောင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းနှင့် ပတ်သက်၍လည်းကောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်များနှင့် ဥပဒေများကိုလည်းကောင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ကျော်ဇော်စိုး(ပြန်/ဆက်)



ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ရွေးကောက်ပွဲနှီးဆော် အသိပညာပေး မြေစိုက်ပို့စတာစိုက်ထူခြင်းအခမ်းအနား တက်ရောက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉

ပြည်သူများအနေဖြင့် နိုင်ငံသားတစ်ဦး၏ အခွင့်အရေးဖြစ်သော ဆန္ဒမဲပေးနိုင်စေရေး အတွက် ရွေးကောက်ပွဲနှီးဆော် အသိပညာပေးမြေစိုက်ပို့စတာ (Billboard) စိုက်ထူခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက နေပြည်တော် ဥက္ကဋ္ဌရသီရိမြို့နယ်ဇေယျဌာနီလမ်းနှင့် မန္တလေးလမ်းထောင့် ဇေလဝါကုန်တိုက်အနီး၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းစိုး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦး၊ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးမျိုးလှိုင်၊ နေပြည်တော် ကောင်စီဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ တက်ရောက်သည်။



ဦးစွာ ရွေးကောက်ပွဲနှီးဆော် အသိပညာပေး မြေစိုက်ပို့စတာ (Billboard)ကို ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်တို့က ဖဲကြီးဖြတ်

ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ထို့နောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက အခမ်းအနားတွင် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခဲ့သည့် ဘင်ခရာနှင့် ပန်းဖွားအဖွဲ့အား ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ပေးအပ်ပြီး ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် နေပြည်တော်

ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌတို့က အခမ်းအနားတက်ရောက် လာကြသူများအား ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒရှင် အသိပညာပေးခြင်းနှင့် MEVM အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များကိုဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အောင်ကို(ပုဗ္ဗသီရိ)

NCA (၁၀) နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

ငြိမ်းချမ်းရေးအထင်ကရ NCA နှင့်အတူ ယုံကြည်နားလည်မှုများဖြင့် ရှေ့ဆက်မြဲရှေ့ဆက်နေမည်

မိုးမြင့်

မြန်မာ့ငြိမ်းချမ်းရေးအထင်ကရမှတ်တိုင်တစ်ခု Nationwide Ceasefire Agreement ဖြင့် တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး NCA ငြိမ်းချမ်းရေးခရီးက အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်နေ့တွင် (၁၀)နှစ် ရှိသွားပါပြီ။ တစ်နိုင်ငံလုံး ဝစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သမိုင်းဝင်စာချုပ်ကြီး၌ ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသူများ၊ ကူညီအားပေးခဲ့သူများ၊ ပြည်တွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာမှ အသိသက်သေပုဂ္ဂိုလ်များ သက်ရှိထင်ရှားရှိဆဲဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း ယခုအချိန်အထိ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်နေရသူများရှိသလို ဖျက်ဆီးနေကြသူများလည်း ရှိနေသည်။

ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးတို့က ဆက်စပ်နေ

၁၈၈၅ ခုနှစ်က ဆုံးရှုံးခဲ့ရကာ ခက်ခက်ခဲခဲ တိုက်ယူခဲ့ရပြီးမှ ပြန်လည်ရရှိခဲ့သည့် လွတ်လပ်ရေး ကြီးဖြစ်၍ ပြန်လည်ဆုံးရှုံးရအောင် အရင်းအနှီး မြောက်မြားစွာ ပေးဆပ်ကာကွယ်နေရသည်။ လူ့အသက်ပေါင်းများစွာ ဆေးပင်ထားရသည့် အတွက်လည်း လွတ်လပ်ရေးနှင့် အချုပ်အခြာ တန်ဖိုးက ကြီးမားလှသည်။ လွတ်လပ်ရေးနှင့်အတူ သန္ဓေတည်ခဲ့သည့် ခွဲထွက်လှမှု၊ မည်သူတို့မှ လက်နက်ကိုင်ဆောင်သော ကျန်းမူ အကြမ်းဖက်မှု များက ယခုတိုင်ရှိနေဆဲ။ ဝါဒစွဲ၊ ဂိုဏ်းကဏ္ဍများ လည်း ပြင်းထန်နေဆဲပင်။

သမိုင်းအဆက်ဆက်၊ အစိုးရအဆက်ဆက်က ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ခဲ့ကြ သည်သာ။ သို့သော် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးကား မရ သေး။ ကျွန်တော်တို့ မှတ်မိသည်က တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးကို ၁၉၈၈ ခုနှစ် တပ်မတော် အစိုးရလက်ထက် အစောပိုင်းကာလများကတည်း က စိတ်ဝင်စားခဲ့သည့်အချက်တစ်ခု။ ထိုစဉ်မှ စ၍ ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို အခြေခံ၍ ငြိမ်းချမ်း ရေးစကား ပြောခဲ့ကြသည်။ ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးကို လုံးဝအထိခံ၍ မရသည်မှာ ရှင်းပါသည်။ ထိုအရေးသုံးပါး မစဉ်းစား ဘဲ ငြိမ်းချမ်းရေးကို လုံးဝဆောင်ရွက်၍ မဖြစ်နိုင် သည်မှာလည်း ရှင်းလှသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသမိုင်း ကြောင်းအရ ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးနှင့် ငြိမ်းချမ်း ရေးကို မဆက်စပ်၍ ဘယ်လိုမှ မဖြစ်နိုင်သည်မှာ ထင်ရှားပါသည်။

စိတ်ရှည်၊ သည်းခံ၊ နားလည်၊ ယုံကြည်ချက်များဖြင့်

အထူးသဖြင့် ယခုလို နိုင်ငံရေး သမိုင်းကြောင်း အချိုးအကွေ့တစ်ခု၊ ဒီမိုကရေစီ အလှည့်အပြောင်း တစ်ခုတွင် ဒီမိုကရေစီနှင့်ကိုက်ညီသည့် ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်ဖို့က ပို၍ အရေးကြီးနေပါသည်။ ထိုသို့ ဒို့တာဝန်အရေးများနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး အရေးကြီးပုံကို တပ်မတော်အစိုးရအဆက်ဆက်နှင့် တပ်မတော်က ကောင်းစွာသဘောတူညီသည့်။ ထို့ကြောင့်လည်း ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက်ဆိုလျှင် တပ်မတော်ဘက်က ဘယ်တော့မှ လက်မခန်း၊ ဝန်မလေးခဲ့ပါ။ စိတ်ရှည်၊ သည်းခံ၊ နားလည်မှု ယုံကြည်မှုအပြည့်ဖြင့် လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များကို ငြိမ်းချမ်းရေးစားပွဲဆီ စိတ်ဝင်စားပြီး စိတ်ဝင်စားနေခဲ့သည်။

ထိုမှတစ်ဆင့် ပထမမြောက်ပတ်ဝန်းကျင် အကျေ အလည် ညှိနှိုင်းခဲ့ ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီးမှ သဘောတူညီ ချက်မူချောကို ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်များ၏ တင်ပြချက်အားလုံးနီးပါး အပေါ် သဘောတူညီခဲ့ကြပြီးမှ ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက်နေ့တွင် NCA စာချုပ် ချုပ်ဆိုနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ စာချုပ်ချုပ်ရာတွင် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် ၈ ဖွဲ့ ပါဝင်ခဲ့ကြရာ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး(KNU)၊ ဒီမိုကရေစီ အကျိုးပြုကရင်တပ်မတော် (DKBA)၊ ကရင် အမျိုးသားအစည်းအရုံး/ကရင်လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော်-ငြိမ်းချမ်းရေးကောင်စီ (KNU/KNLA-PC)၊ ချင်းအမျိုးသားတပ်ဦး(CNF)၊ ပအိုဝ်းအမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ချုပ်(PNLO)၊ မြန်မာနိုင်ငံလုံး ဆိုင်ရာကောင်းသားများ ဒီမိုကရက်တစ်တပ်ဦး (ABSDF)၊ ရခိုင်ပြည်လွတ်မြောက်ရေးပါတီ(ALP)၊ သွမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ(RCSS) တို့ ကိုယ်စားပြုသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် ခေါင်းဆောင်များကိုယ်တိုင် ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုး ခဲ့ကြသည်။

နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရေးအတွက် Nation building ပြည်သူ တို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအတွက် အရေးတကြီး လုပ်စရာတွေ များစွာရှိနေပါသည်။

တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် များအပြင် အစိုးရနှင့် လွတ်တော်များ အပိုင်း ကလည်း ဝိုင်းဝန်းကြိုးစားခဲ့ကြသည်။ ပြည်တွင်း အသိသက်သေများအဖြစ် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင် ရေး ဗဟိုကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းရင်းသား သာ ရှင်းရှင်းလင်းလင်း သိရှိနားလည်သဘောပေါက် ကြရန်သာ လိုပါသည်။ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် လမ်းပြမြေပုံဖြစ်သော NCA သမိုင်း၏ အစသည် ၂၀၁၁ ခုနှစ် နိုင်ငံရေး၊ စစ်ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအပြောင်း အလဲများမှ ဖားနှင့်ငါး၊ အပြုနှင့်အဖျက်၊ ဓမ္မနှင့် ဓမ္မ ကျိုးသွားပုံကို ပြည်သူများ၊ တိုင်းရင်းသား များ ဒီဋ္ဌဓမ္မသိသွားခဲ့ကြသည်က အစိုးရထံမှ အမြတ် တစ်ခု။ တိုင်းရင်းသားအမည်ခံ၊ တော်လှန်ရေး အမည်ခံလက်နက်ကိုင်ကိုင်များ၊ ရွေးကောက်ပွဲ ဝင်ရေးကော်မတီဖြင့်မည့် အချို့အချို့သော တိုင်းရင်း သားပါတီများ၊ Political players နိုင်ငံရေးပါတီများ

တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် များအပြင် အစိုးရနှင့် လွတ်တော်များ အပိုင်း ကလည်း ဝိုင်းဝန်းကြိုးစားခဲ့ကြသည်။ ပြည်တွင်း အသိသက်သေများအဖြစ် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင် ရေး ဗဟိုကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းရင်းသား

NCA (၁၀)နှစ်ပြည့်၌ စိတ်ဝင်စားမြဲ ဆက်လက်စိတ်ဝင်စားနေရပါမိမ့်မည်။ စစ်ပွဲမပါဘဲ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဖြေရှင်း၍ရနိုင်သေးသည်ဟူသော ယုံကြည်ချက်ရှိနေသေး၍ဖြစ်ပါသည်။ ဝေးနေသောအရာတွေကို နီးကပ် အောင်ဆောင်ကြဉ်းပေးနိုင်မည့် ပညာဉာဏ်ရှိနေ၍ဖြစ်ပါသည်။ အကြမ်းမဖက်၊ အနုပညာဆန်သော၊ ကျွမ်းကျင်မှုအရည်အသွေးများ ရှိနေသေးသည်ဟု ခံယူ ထား၍ဖြစ်ပါသည်။ ဆန့်ကျင်ဘက်အမြင်များ လျော့နိုင်ကြလျှင်၊ အကျိုးစီးပွား ချင်းမတူသည်များကို ဘုံအကျိုးစီးပွားအဖြစ် မြင်လာလျှင် ငြိမ်းချမ်းရေးကစားပွဲ က တကယ်ပြီးပါပြီ။

ရေးရာဝန်ကြီးများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ကိုယ်စား လှယ်များ၊ စာချုပ်ညှိနှိုင်းရေးမှူးများ၊ နှစ်ဖက် သက်သေများ ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။ နိုင်ငံတကာ အသိသက်သေများအဖြစ် တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ နိုင်ငံခြားရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ အာရှရေးရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်၊ အိန္ဒိယသမ္မတ နိုင်ငံမှ နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးဆိုင်ရာအကြံပေး၊ ဂျပန် အစိုးရ၏ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ် ရေးဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်၊ ထိုင်းနိုင်ငံမှ နိုင်ငံခြားရေးရာဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဥရောပသမဂ္ဂ သံအမတ်ကြီး၊ ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအကြံပေးတို့ ပါဝင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြပါသည်။

ယုံကြည်ချက်၊ အခြေအမြင်နှင့် ပညာဉာဏ်ရှိနေသရွေ့

မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် ဟူသည် ဘယ်ခေတ်ဘယ်အခါမဆို အရေးကြီး ပါသည်။ ထို့ကြောင့်လည်း နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီလက်ထက်တွင် အမျိုးသားစည်းလုံး ညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုဗဟို ကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးခရီးကို ဆက် ရခဲ့သည်။ ယခုအခါ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်း ပေါ်တွင် မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီနှင့် ကိုက်ညီမည့် ငြိမ်းချမ်းရေးအခင်းအကျင်းကို ဘယ်လိုဆက်လက် ပုံဖော်ကြမလဲ။ ပြည်သူများက ငြိမ်းချမ်းရေးကို အထူးသဖြင့် နေကြည့်သကဲ့သို့ တပ်မတော်ကလည်း မငြိမ်းချမ်းခြင်း၏ဆိုးကျိုးများကို အသိဆုံးဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့်လည်း ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဆက်လက် ညှိနှိုင်းနေရမိမ့်မည်ပင်။ ပြည်သူ့အကျိုး၊ နိုင်ငံအကျိုး အခြေအမြင်ကြီးကြီးဖြင့် ရှေ့ဆက်ချီတက်ကြရ ဦးမည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် ယခုအချိန်အထိတော့ မတူကွဲပြားမှုများနှင့် ဝေးနေဆဲဖြစ်သည်ဟု ခံစား ရသည်။ အကြမ်းဖက်မှုများချုပ်ငြိမ်းရန် လက်နက် ဖြင့်ဖြေရှင်းနေရဆဲ ဖြစ်သည်ကိုလည်း နားလည် သည်။ ထိုလမ်းကို မလျှောက်ချင်သော်လည်း လျှောက်နေရဆဲဖြစ်သည်ကို သဘောပေါက်သည်။ ထို့ကြောင့်လည်း NCA (၁၀)နှစ်ပြည့်၌ စိတ်ဝင်စားမြဲ ဆက်လက်စိတ်ဝင်စားနေရပါမိမ့်မည်။ စစ်ပွဲမပါဘဲ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဖြေရှင်း၍ရနိုင်သေးသည် ဟူသော ယုံကြည်ချက်ရှိနေသေး၍ဖြစ်ပါသည်။ ဝေးနေသောအရာတွေကို နီးကပ်အောင်ဆောင်ကြဉ်း ပေးနိုင်မည့် ပညာဉာဏ်ရှိနေ၍ ဖြစ်ပါသည်။ အကြမ်း မဖက်၊ အနုပညာဆန်သော၊ ကျွမ်းကျင်မှု အရည် အသွေးများ ရှိနေသေးသည်ဟု ခံယူထား၍ဖြစ်ပါသည်။ ဆန့်ကျင်ဘက်အမြင်များ လျော့နိုင်ကြလျှင်၊ အကျိုး စီးပွားချင်းမတူသည်များကို ဘုံအကျိုးစီးပွားအဖြစ် မြင်လာလျှင် ငြိမ်းချမ်းရေးကစားပွဲက တကယ် ပြီးပါပြီ။

နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရေးအတွက် Nation building ပြည်သူ တို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအတွက် အရေးတကြီး လုပ်စရာတွေ များစွာရှိနေပါသည်။ စစ်ပွဲများက အဖြေမဟုတ်ဆိုသည်ကို တပ်မတော်ကော ပြည်သူပါသိပါသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးလိုချင်လွန်း၍သာ စစ်ကိုတိုက်နေရသည်ဆိုသည့်အမြင် ရှင်းရှင်းလင်းလင်းဖြစ်ရန်သာလိုသည်။ ယခုအထိ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ချက်များကား အပြုသဘော ဆောင်ဆဲဖြစ်ပါသည်။ အကောင်မြင်ဆဲဖြစ်ပါသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေး အလင်း တံခါးကိုလည်း ဖွင့်မြဲဖွင့်သားဆဲဖြစ်



တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) (၁၀)နှစ်ပြည့်နှစ်ပတ်လည်နေ့ အခမ်းအနားကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီ စတုတ္ထအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉
ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု မပြိုကွဲရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့ကို ရှေးရှု၍ လွတ်လပ်မှု၊ တန်းတူညီတူရှိမှုနှင့် တရားမျှတမှုတို့ကို အခြေခံပြီး ပင်လုံ စိတ်ဓာတ်နှင့်အညီ ဒီမိုကရေစီရေး၊ အမျိုးသားတန်းတူရေးနှင့် ကိုယ်ပိုင် ပြဋ္ဌာန်းခွင့် အခွင့်အရေးများ၊ အာမခံချက်များ အပြည့်အဝရှိသော ဒီမို ကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်တို့ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို နိုင်ငံ ရေး ဆွေးနွေးပွဲရလဒ်များနှင့်အညီ တည်ဆောက်သွားရန် ရည်ရွယ်၍ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများအကြား တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက် မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်(NCA)ကို ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာ နိုင်ငံတော်၏ သမိုင်းဝင်စာချုပ်အဖြစ် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။

ကော်မတီများနှင့် ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းရေး လုပ်ငန်းကော်မတီအစည်းအဝေး အား (၂) ကြိမ်တိုင်တိုင် ပြုလုပ်၍ လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ယနေ့အစည်းအဝေးတွင် လုပ်ငန်း ကော်မတီများမှ လိုအပ်ချက်များမရှိစေရေး အသေးစိတ်တင်ပြဆွေးနွေး ပေးစေလိုပြီး လိုအပ်ချက်များကို အပြီးသတ်ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဖြေရှင်း ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းပြောကြား၍ ဝန်ကြီးဌာနများမှ ဒုတိယဝန်ကြီး များ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များက ကဏ္ဍ အလိုက် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြပြီး တက်ရောက်လာသူများက လိုအပ်သည်များ အကြံပြုဆွေးနွေးကြသည်။

NCA လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးချိန်မှစ၍ NCA အထိမ်းအမှတ် နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားများကို နှစ်စဉ်ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ရာ လာမည့် ၂၀၂၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် NCA (၁၀) နှစ်ပြည့်နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားအား အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ် ရေးနှင့်ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီက ကြီးမှူး၍ နိုင်ငံရေးအနှစ်သာရရှိရှိဖြင့် ခမ်းနားစွာကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး တစ်ဆက် တည်း NCA အထိမ်းအမှတ် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ကျင်းပပြုလုပ်ရန် စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့နောက် NCA (၁၀) နှစ်ပြည့် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အခမ်းအနား ကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက အခမ်းအနားတက်ရောက်သူများအား အချိန်မီ ရောက်ရှိရေး ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုကြောင်း၊ ပြခန်းတွင် ရှင်းလင်းမည့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များအနေဖြင့် ထိထိမိမိ စနစ်တကျရှင်းလင်းနိုင်ရေး ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားပေးစေလိုကြောင်း၊ ပြခန်းတွင် ခင်းကျင်း ပြသမည့် ဓာတ်ပုံများအား စနစ်တကျ စီစဉ်ကျင်းပပြသရန်လိုကြောင်း၊ အခမ်းအနားမှူးများက အစီအစဉ်တကျဖြင့် အချိန်ကိုက် ကြေညာပေးရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ အခမ်းအနားကို တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ပြသနေမည်ဖြစ် သည့်အတွက် ဂရုစိုက်စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုကြောင်း၊ NCA (၁၀) နှစ်ပြည့် နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားသည် အရေးကြီးသည့် အခမ်းအနားတစ်ခုဖြစ်သည့်အတွက် အလေးထားဆောင်ရွက်ရန်လို ကြောင်းဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးပြီး ဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်က နံ့ပိုးချုပ် အမှာစကားပြောကြားကာ အစည်းအဝေးကို ရပ်သိမ်းလိုက်သည်။

တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) (၁၀)နှစ်ပြည့် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အခမ်းအနားကျင်းပရေး ဦးစီး ကော်မတီ၏ စတုတ္ထအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော် MGallery ဟိုတယ်၌ ကျင်းပသည်။

NCA အထိမ်းအမှတ် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် (၁၀)နှစ်တာကာလ အတွင်း NCA ပါ ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှု၊ အောင်မြင်မှုများနှင့် စိန်ခေါ်မှုများကို ပြန်လည်သုံးသပ်ပြီး အနာဂတ်ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် (Forward Action Plan) ကို ဖော်ထုတ်ရန်၊ အစိုးရနှင့် ပြည်သူလူထုအကြား ယုံကြည်မှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်လာနိုင်စေရေးအတွက် NCA နှင့်ပတ်သက်သည့် အသိပညာများ ပြည်သူလူထုအတွင်း ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်သိရှိလာစေရန်ရှေ့ဆက်လက် ဆောင်ရွက်မည့် ထိရောက်သော ငြိမ်းချမ်းရေးမူဝါဒများ၊ လုပ်ငန်း အစီအစဉ်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ရာတွင် အထောက်အကူပြုနိုင်ရန်၊ မြန်မာ့ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေများကို ဒေသတွင်းနှင့်နိုင်ငံတကာမှသိမြင်လာစေရန် NCA နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားနှင့် အထိမ်းအမှတ် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲမှ ရရှိလာသည့် သက်ဆိုင်ရာအခန်းကဏ္ဍ အလွှာအသီးသီးမှ အမြင် သဘောထားများ၊ အကြံပြုချက်များကို စုစည်းပြီး အနာဂတ် မြန်မာ နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်တွင် ရွေးကောက်ပွဲအပြီး ပေါ်ပေါက်လာမည့် အစိုးရအနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို အရှိန် အဟုန်မပြတ် ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်အတွက် ပေါင်းစပ် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့်နည်းလမ်းများ ဖော်ထုတ်နိုင်ရန်တို့ကို မျှော်မှန်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ဦးစီးကော်မတီလုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ NCA (၁၀) နှစ်ပြည့်နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနား ကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်၊ NCA (၁၀) နှစ်ပြည့် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အခမ်းအနားကျင်းပရေး ဦးစီးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ မြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုညှိနှိုင်း ရေး ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မင်းနိုင်နှင့်ကော်မတီ ဝင်များ၊ ဦးစီးကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဌာနများမှ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ တက်ရောက်ကြသည်။

NCA နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားနှင့် အထိမ်းအမှတ် အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲမှ ရရှိလာသည့် သက်ဆိုင်ရာအခန်းကဏ္ဍ အလွှာအသီးသီးမှ အမြင်သဘောထားများ၊ အကြံပြုချက်များကို စုစည်းပြီး အနာဂတ်မြန်မာ နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်တွင် ရွေးကောက်ပွဲအပြီး ပေါ်ပေါက်လာမည့် အစိုးရအနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို အရှိန် အဟုန်မပြတ် ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်အတွက် ပေါင်းစပ် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့်နည်းလမ်းများကို ဖော်ထုတ်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်က လုပ်ငန်းကော်မတီများအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်း များ အဆင်သင့်ဖြစ်နေပြီဟု မျှော်လင့်ကြောင်း၊ မြေပြင်တွင် အမှန် တကယ်ဆောင်ရွက်မည့်အနေအထားအား အစမ်းလေ့ကျင့် ဆောင်ရွက် ရန်လိုကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်မှ ယဉ်ကျေးမှုကဏ္ဍများ အနေဖြင့် အစမ်းလေ့ကျင့်ရန်လိုကြောင်း၊ ပထမပိုင်းတွင် ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ဆောင်ရွက်ပြီး ဒုတိယပိုင်းတွင် အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲ ကို ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သတင်းထုတ်ပြန်နိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီအနေဖြင့်လည်း အခမ်းအနားကျင်းပသည့်နေရာသို့ အချိန်မီရောက်ရှိနိုင်ရေး မြေပြင်တွင် အချိန်ကိုက် ကြိုတင်လေ့ကျင့် ထားသင့်ကြောင်း၊ ခန်းမတွင်းနေရာချထားရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ အနေဖြင့်လည်း လိုအပ်သည့်ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်ထား စေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ NCA (၁၀) နှစ်ပြည့် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အခမ်းအနား ကျင်းပရေး ဦးစီးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မင်းနိုင် က NCA (၁၀)နှစ်ပြည့် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အခမ်းအနား ကျင်းပရေးဦးစီး ကော်မတီ အစည်းအဝေးအား (၃) ကြိမ်ကျင်းပဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး လုပ်ငန်း

သတင်းစဉ်

ခရီးရှေ့ဆက် ချီတက်မည်

* ကိုယ့်တိုင်းပြည်ကို၊ ငြိမ်းချမ်းလို၍ ညီအစ်ကိုနောင်ရင်း၊ စစ်မခင်းဘဲ ချစ်ခြင်းဖြင့်သာ၊ တည်ဆောက်ပါမူ အနာဂတ်လမ်း၊ တို့ပြောင့်တန်းမည် တန်းတူညီမျှ၊ ဆွေးနွေးကြခဲ့ လအောက်တိုဘာ၊ ဆယ်ငါးမှာလျှင် ကာလအရှိ၊ ဆယ်နှစ်ပြည့်ပြီ ထိန်းညှိပေးနေ အင်န်စီအေ။ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် လမ်းကြောင်းပေ။

* ကိုယ့်တိုင်းပြည်ကို၊ ဖွံ့ဖြိုးလို၍ တိုယခင်က၊ ကြုံခဲ့ရသည့် ဒုက္ခဘေးဒဏ်၊ အရင်းခံမှာ နိုင်ငံရေးအရ၊ ဘာသာရေးအရ လူမျိုးရေးအရ၊ ဝါဒမတူ အယူကွဲပြား၊ ဖြစ်ရပ်များကြောင့် ထင်ရှားသိပေ ပြည်သူတွေ။ အင်န်စီအေကို ထောက်ခံပေ။

* ဪ... တိုင်းပြည်အမှန်၊ ငြိမ်းချမ်းရန်အတွက် တိုင်းပြည်အမှန်၊ ဖွံ့ဖြိုးရန်အတွက် တိုင်းပြည်အမှန်၊ တိုးတက်ရန်အတွက် ရည်သန်လမ်းကြောင်း၊ မတိမ်းစောင်းအောင် ထိန်းကျောင်းလျက်ပေ၊ အင်န်စီအေ၏ အရှည်မျှော်ရှု၊ ရပ်တည်မှုကား ပြည်သူ့ရင်ကြား၊ နှလုံးသားမှ ခံစားချက်အစစ်၊ အမှန်ဖြစ်၏ ဆယ်နှစ်မှသည်၊ ရှေ့ဆက်ချီသော် ရောက်မည်ပန်းတိုင်၊ မလွဲနိုင်ဟု ခိုင်မာစိတ်ကြို၊ သန္နိဋ္ဌာန်ဖြင့် နိုင်ငံအကျိုး၊ မျှော်ကိုးရည်။ အင်န်စီအေကို ထောက်ခံသည်။ ။ ခရီးရှေ့ဆက် ချီတက်မည်။ ။

မြင်းမူမောင်နိုင်မိုး

[(၁၀)နှစ်ပြည့် NCA နှစ်ပတ်လည်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြု ပါသည်။]

လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့တွင် အကျုံးဝင်မှတ်ပုံတင်ထားသည့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေး



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း လူမှုဖူလုံရေး ရွေ့လျားဆေးကုသယာဉ်ပေါ်၌ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်ခြင်း ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉ (Mobile Medical Units) ဖြင့် အလုပ်သမား ဝန်ကြီးဌာနမှ လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့၌ လူမှုဖူလုံရေး အကျုံးဝင် မှတ်ပုံတင်ထားသည့် ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများအား ယနေ့နံနက်ပိုင်း တွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံးမျက်နှာစာ၌ လူမှုဖူလုံ ရေးအဖွဲ့-သုခမင်္ဂလာ ရောဂါရှာဖွေ ရေး ရွေ့လျားဆေးကုသယာဉ်

ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို ကြည့်ရှု အားပေးကြသည်။ ထို့နောက်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက လူမှုဖူလုံ ရေး ရွေ့လျားဆေးကုသယာဉ်ပေါ် ၌ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခြင်း၊ နှလုံး ECG စစ်ဆေးခြင်း၊ သွေးစစ်ခြင်း အပါ အဝင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက် ခြင်း ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ လူမှုဖူလုံရေး စီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် ရာတွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက် မှုအတွက် လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့ပိုင် ဆေးရုံကြီး သုံးရုံ၊ မြို့နယ်လူမှု ဖူလုံရေး ဆေးခန်း ၉၆ ခန်း၊ ဌာန ကြီးဆေးခန်း ၆၁ ခန်း၊ စာချုပ် ဆေးခန်း ၆၈ ခန်း၊ သားဖွားမီးယပ်၊ ပြင်ပလူနာ ကုသမှုဆောင်ရွက် သည့် စာချုပ်ဆေးခန်း ၄၈ ခန်း၊ မီးဖွားဝန်ဆောင်မှုပေးသော စာချုပ် ဆေးရုံ၊ သားဖွားခန်း ၁၆ ခန်း၊ တိုင်းရင်းဆေးခန်း တစ်ခန်းတို့ဖြင့် ဝန်ဆောင်မှုပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ပြည်ထောင်စု နယ်မြေ နေပြည်တော်၌လည်း မြို့နယ် လူမှုဖူလုံရေးဆေးခန်း နှစ်ခန်း၊ ဌာနကြီးဆေးခန်း လေးခန်း၊ သားဖွားမီးယပ် ပြင်ပလူနာ ကုသမှု ဆောင်ရွက်ပေးနေသည့် စာချုပ်ဆေးခန်း ၀၆ ခန်းတို့ဖြင့် ကျန်းမာရေး ဝန်ဆောင်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး ယနေ့ တွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဝန်ထမ်း ၂၅၇ ဦးအား ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက် ပေးကာ အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက် အထိ နေပြည်တော်ရှိ လူမှု ဖူလုံရေးအဖွဲ့တွင် အကျုံးဝင် မှတ်ပုံတင်ထားသည့် အာမခံ အလုပ်သမားများကို ဆက်လက် ဆောင်ရွက် ပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



မင်းတုန်းမြို့နယ်၌ မီးဘေးလုံခြုံရေးစစ်ဆေး

မင်းတုန်း အောက်တိုဘာ ၉ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းတုန်း မြို့နယ်၌ မီးလောင်မှု၊ မီးလန့် မှုများ မဖြစ်ပွားစေရေးအတွက် မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာန မြို့နယ် ဦးစီးမှူးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် စက်သုံး ဆီသယ် ဘောက်ဆာယာဉ်များ ကို မီးဘေးလုံခြုံရေး ကွင်းဆင်း စစ်ဆေးခဲ့ကြသည်။ ထိုသို့ စစ်ဆေးရာတွင် စက်သုံး ဆီသယ် ဘောက်ဆာယာဉ်များ စက်သုံးဆီ အရောင်းဆိုင်များရှိ ဆီသိုလောင်ကန်များသို့ ဆီများ ဖြည့်တင်းရာတွင်လည်းကောင်း၊



လမ်းခရီးတစ်လျှောက် ဆီသယ် မောင်းနှင်ရာတွင် လည်းကောင်း မီးလောင်မှု၊ မီးလန့်မှုများ မဖြစ် ပွားစေရေးအတွက် မီးဘေး ကြိုတင် ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲရေးဌာနမှ လိုလောက်

အောင်လံမြို့နယ်၌ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးဆောင်ရွက်

အောင်လံ အောက်တိုဘာ ၉ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်လံ မြို့နယ်၌ လျှပ်စစ်အန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးနှင့် ဓာတ်အား ပြတ်တောက်မှု လျော့နည်းစေရေး လျှပ်စစ်စီးကြီးလိုင်းနှင့် မလွတ် ကင်းသည့် သစ်ပင်၊ သစ်ကိုင်းများ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်းကို ယနေ့ နံနက် ၇ နာရီမှစတင်၍ လုပ်ဆောင် ခဲ့သည်။ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်း ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့နယ်လျှပ်စစ် အင်ဂျင်နီယာ ဦးတင့်လွင်ဦး ဦးဆောင်သော



ဝန်ထမ်းများက ဓာတ်အားလိုင်း ရှင်းလင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ နှင့် မလွတ်ကင်းသော သစ်ပင် မျိုးသိန်း(ပြန်/ဆက်) ခုတ်ထွင်

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ နိုင်ငံတော်နှင့် အချုပ်အခြာအတွက် ငါ့မှာ တာဝန်ရှိနေသည်ဟု ဆိုလိုက်လျှင် ဘယ်လောက် ကောင်းမလဲ၊ နိုင်ငံတော်အတွက် မစဉ်းစားတတ် သေးလျှင်တောင် စစ်ဘေးသင့်သည့် ငါ့ပြည်နယ်၊ ငါ့ဒေသ၊ ငါ့လူမျိုးအတွက် အနည်းငယ်မျှ စဉ်းစားမိ လျှင်ပင် အတော်အကျိုးကျေးဇူးများနေပါပြီ။ ငါတို့ လုပ်တာကိုင်တာများသည် ဒီမိုကရေစီအတွက်လား၊ နိုင်ငံအရေးလား၊ လူတစ်စု၊ တစ်ဖွဲ့၊ တစ်ပါတီ၊ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးတစ်ယောက်အတွက်လား ပညာရှိရှိ စဉ်းစားတတ်ပါစေ။ ငါ့အမြင် ငါ့ရှုထောင့်က စဉ်းစား သမျှ အတွေးဟူသမျှမှာ တစ်ဖက်အကျိုးအတွက် လည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားပေးခြင်းမျိုးကသာ ပညာ ရှိတို့၏ စိတ်ထားဖြစ်သည်ကို မမေ့ပါနှင့်။ ငါကလည်း သူ့အတွက်စဉ်းစားပေးနေလျှင်၊ သူလည်း ကိုယ့်အတွက် တွေးပေးနေမည်ဖြစ် ကြောင်း အသိမျိုးက နှစ်ဦးနှစ်ဖက် အကျိုးစီးပွား ကို ဖြစ်ထွန်းစေမည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။ စေ့စပ် ညှိနှိုင်းခြင်းဟူသည် အပေးအယူ အလျှော့အတင်း များစွာဖြင့် နှစ်ဦးနှစ်ဖက်လုံး အကျိုးရှိအောင် စကား ပြောရ လုပ်ကိုင်ပြုခြင်းဖြစ်၍ အလွန်ပညာဆန်ပါ သည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အကြမ်းမဖက်လမ်းစဉ် ရွေးတတ်သူကိုသာလျှင် သတ္တိရှိသူဟုလည်းဆိုကြ၍ သတ္တိရှိရှိ အမြော်အမြင်ရှိရှိဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလိုလား

သူများ အမှန်ဖြစ်စေချင်ပါသည်။ ထို့ကြောင့်လည်း ယခု (၁၀) နှစ်ပြည့် NCA နှစ်ပတ်လည်အခမ်းအနားကို အနှစ်သာရရှိရှိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပရန် ရည်ရွယ်ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ရွေးကောက်ပွဲအလွန် နိုင်ငံရေး အခင်းအကျင်းနှင့်အတူ ငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းပြမြေပုံကို ဘယ်လိုဆက်လက်ပုံဖော်ကြမလဲဆိုသည်ကို ပြည်သူ များက စိတ်ဝင်စားနေကြသည်။ အမျိုးသားစည်းလုံး ညီညွတ်ရေးနှင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အချိန်ကောင်းဟူသည် နှောင်းသည်ဟူ၍ ဘယ်တော့ မှ မရှိပါ။ ယနေ့လုပ်၊ ယနေ့အကျိုးရှိသည်သာ။ နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရေးအတွက် Nation building၊ ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအတွက် အရေးတကြီး လုပ်စရာတွေ များစွာရှိနေပါသည်။ စစ်ပွဲများက အဖြေမဟုတ်ဆိုသည်ကို တပ်မတော်ကော ပြည်သူ ပါ သိပါသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးလိုချင်လွန်း၍သာ စစ်ကို တိုက်နေရသည်ဆိုသည့်အမြင် ရှင်းရှင်းလင်းလင်း ဖြစ်ရန်သာလိုသည်။ ယခုအထိ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ချက်များကား အပြုသဘောဆောင်ဆံ ဖြစ်ပါသည်။ အကောင်းမြင်ဆံဖြစ်ပါသည်။ ငြိမ်းချမ်း ရေး အလင်းတံခါးကိုလည်း ဖွင့်မြဲဖြင့်ထားဆံ ဖြစ်ပါ သည်။ ။

(၂၆) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီး (ဗဟိုအဆင့်) ပြိုင်ပွဲ တတိယနေ့ ဆက်လက်ကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉
၂၀၂၅ ခုနှစ် (၂၆) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာ
ယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီး (ဗဟိုအဆင့်)
ပြိုင်ပွဲ တတိယနေ့ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှစတင်ပြီး
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်ရှိ သတ်မှတ်
နေရာများတွင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ဆက်လက်
ကျင်းပလျက်ရှိသည်။

ယနေ့တွင် “မဟာဂီတ” တေးသီချင်းအဆို
ပြိုင်ပွဲကို အမျိုးသားပြိုင်တိုက်(နေပြည်တော်) ရှိ Mini
Theatre ၌ ကျင်းပရာ အခြေခံပညာအဆင့် (အသက်
၁၅ နှစ်မှ ၂၀ အတွင်း) အမျိုးသားပြိုင်ပွဲတွင် ရန်ကုန်
တိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသ
ကြီး၊ ကယားပြည်နယ်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီ
တိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင်
ပြည်နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊
ကချင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသ
ကြီးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များက
“ဆင့်ရရင့် ငယ်လေ (ပတ်ပျိုး)” သီချင်းဖြင့်လည်း
ကောင်း၊ အဆင့်မြင့်ပညာအဆင့် အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲ
တွင် မွန်ပြည်နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ချင်း
ပြည်နယ်၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရခိုင်
ပြည်နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ
ကြီး၊ ကယားပြည်နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး
တို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များက “ပဝဝင်းဝင်း(ပတ်ပျိုး)” သီချင်း
ဖြင့်လည်းကောင်း သီဆိုယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။

ထို့ပြင် မြန်မာအကအခြေခံ ကဏ္ဍလွတ်အက
(ပထမ)အဆင့်ပြိုင်ပွဲကို ဆင်ဖြူရှင်ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ
အခြေခံပညာအဆင့် (အသက် ၁၀ နှစ်မှ ၁၅ နှစ်
အတွင်း) အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲတွင် ကယားပြည်နယ်မှ
မရှေးမြာနှင့်အဖွဲ့၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးမှ မဖူးပွင့်ကဏ္ဍာ
နှင့်အဖွဲ့၊ မွန်ပြည်နယ်မှ မယွန်းပြည့်ဝေနှင့်အဖွဲ့၊ ရခိုင်
ပြည်နယ်မှ မချိုချိုအောင်နှင့်အဖွဲ့၊ ရန်ကုန်တိုင်း
ဒေသကြီးမှ မချောစုသွယ်နှင့်အဖွဲ့၊ ရှမ်းပြည်နယ်မှ
မသွန်းသက်မှူးနှင့်အဖွဲ့၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ
မပန်ဆုပြည့်ကျော်နှင့်အဖွဲ့၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး
မှ မဟန်သီဦးနှင့်အဖွဲ့၊ ကရင်ပြည်နယ်မှ မနန်းမိုး
စက်စက်ဝင်းနှင့်အဖွဲ့၊ ကချင်ပြည်နယ်မှ မယိမ်းဆွမ်
နှင့်အဖွဲ့၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးမှ မယွန်းဝေဝေလွင်
နှင့်အဖွဲ့နှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမှ မထွန်းရတနာပိုင်
နှင့်အဖွဲ့တို့က ကဏ္ဍလွတ်ကကြီးကကွက်များကို
အဖွဲ့လိုက် ညီညာလှပကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်စွာ ကပြ
ယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် အလွတ်တန်းအဆင့် တနင်္သာရီ
တိုင်းဒေသကြီး၏ ထားဝယ်ရိုးရာအကပြိုင်ပွဲကို
ဆက်လက်ကျင်းပရာ ထားဝယ်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု
အကအဖွဲ့က ထားဝယ်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအကကို စံပြအနေ
ဖြင့် ဦးစွာကပြပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်
ကိုယ်စားပြု ပြိုင်ပွဲဝင်အဖွဲ့များဖြစ်သည့် မွန်ပြည်နယ်



အခြေခံပညာအဆင့် (အသက် ၁၅ နှစ်မှ ၂၀ အတွင်း) ဆိုင်းဝိုင်းကြီး အဖွဲ့လိုက် အမျိုးသားပြိုင်ပွဲတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှ ပြိုင်ပွဲဝင်များ ယှဉ်ပြိုင်ကြစဉ်။



အလွတ်တန်းအဆင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၏ ထားဝယ်ရိုးရာအက ပြိုင်ပွဲတွင် ရှမ်းပြည်နယ်မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များ ယှဉ်ပြိုင်ကြစဉ်။



အခြေခံပညာအဆင့် (အသက် ၁၅ နှစ်မှ ၂၀ အတွင်း) အမျိုးသား မဟာဂီတအဆိုပြိုင်ပွဲတွင် ကယားပြည်နယ်မှ မောင်ဟိန်းထက်အောင် ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။



အဆင့်မြင့်ပညာအဆင့် အမျိုးသမီး မဟာဂီတအဆိုပြိုင်ပွဲတွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးမှ မခင်စန္ဒာသိန်း ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။



အဆင့်မြင့်ပညာအဆင့် အမျိုးသမီး မဟာဂီတအဆိုပြိုင်ပွဲတွင် ကချင်ပြည်နယ်မှ မရွှေစင်ဖြိုး ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။

မှ မောင်ထွန်းထွန်းနိုင်နှင့်အဖွဲ့၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး
မှ မောင်သန်းထွန်းဦးနှင့်အဖွဲ့၊ ရခိုင်ပြည်နယ်မှ
မောင်အောင်လှသိန်းနှင့်အဖွဲ့၊ ကချင်ပြည်နယ်မှ
မကေသွယ်စိုးနှင့်အဖွဲ့၊ ကယားပြည်နယ်မှ မောင်သန်း
ကြွယ်လင်းနှင့်အဖွဲ့၊ ချင်းပြည်နယ်မှ မမိုးသိဖြူထွန်း
နှင့်အဖွဲ့၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမှ မောင်လွင်မိုးသူနှင့်
အဖွဲ့၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးမှ မချစ်မြတ်နိုးဇော်နှင့်
အဖွဲ့၊ ရှမ်းပြည်နယ်မှ မောင်စည်သူအောင်နှင့်အဖွဲ့၊
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှ မောင်ခန့်လင်းမြတ်နှင့်
အဖွဲ့၊ ကရင်ပြည်နယ်မှ မောင်စံမင်းသူနှင့်အဖွဲ့၊
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးမှ မသက်မိစံနှင့်အဖွဲ့၊ မန္တလေး
တိုင်းဒေသကြီးမှ မောင်ဖြိုးဝေစိုးနှင့် အဖွဲ့တို့က
“ပြည်ထောင်စုအတွက် သမိုင်းပေးသစ္စာ” သီချင်း
တေးသွားနှင့် ထားဝယ်ရိုးရာကကြီးကကွက်များကို
ပေါင်းစပ်ကာ မြိုင်မြိုင်ဆိုဆိုနှင့် ကပြယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။
ထို့အတူ အရေးပြိုင်ပွဲကို သာသနာရေးနှင့်
ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ယဉ်ကျေးမှုရတနာခန်းမ၌
ကျင်းပရာ အခြေခံပညာအဆင့်(အသက် ၁၅ နှစ်မှ
၂၀ အတွင်း) အမျိုးသား/ အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲတွင်

ကချင်ပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသ
ကြီး၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊
မွန်ပြည်နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်း
ဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်း
ဒေသကြီးနှင့် ချင်းပြည်နယ်တို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များက
“ကျောင်းနေစဉ်” ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊
အဆင့်မြင့်ပညာအဆင့် အမျိုးသား/အမျိုးသမီး
ပြိုင်ပွဲတွင် ကယားပြည်နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊
ရှမ်းပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသ
ဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ချင်းပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်
တို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များက “လူချွန်လူကောင်းတို့ဂုဏ်ရည်”
ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း ဂီတရသစုံလင်စွာ
ဖော်ကျူးတေးဖွဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။
အလားတူ ပတ္တလားအတီးပြိုင်ပွဲကို အမျိုးသား
စာကြည့်တိုက်(နေပြည်တော်)ရှိ ဝန်ဇင်းမင်းရာဇာ
ခန်းမ၌ကျင်းပရာ အခြေခံပညာအဆင့်(အသက် ၁၀
နှစ်မှ ၁၅ နှစ်အတွင်း) အမျိုးသားပြိုင်ပွဲတွင် မကွေး

တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်
ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မွန်ပြည်နယ်၊ ကရင်
ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့်
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များက
“ဇေယျာရောင်ကွန့်(ဘွဲ့)” သီချင်းဖြင့်လည်းကောင်း၊
အခြေခံပညာအဆင့် (အသက် ၁၀ နှစ်မှ ၁၅ နှစ်
အတွင်း) အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲတွင် မန္တလေးတိုင်း
ဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊
ရှမ်းပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသ
ဒေသကြီးနှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များက “သီလာ
မြေလဲ(ကြီး)” သီချင်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ အဆင့်မြင့်
ပညာအဆင့် အမျိုးသားပြိုင်ပွဲတွင် မန္တလေးတိုင်း
ဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်း
ဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ကရင်ပြည်နယ်
တို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များက “နှင်းယွန်းခါ ပောမာန်
(ယိုးဒယား)” သီချင်းဖြင့်လည်းကောင်း ငြိမ့်ညောင်း
သာယာစွာ တီးခတ်ယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။

စာမျက်နှာ ၁၅ သို့ ❖



အခြေခံပညာအဆင့် (အသက် ၁၀ နှစ်မှ ၁၅ နှစ်အတွင်း) အမျိုးသား ပတ္တလားအတီးပြိုင်ပွဲတွင် ချင်းပြည်နယ်မှ မောင်အံ့ထွန်းပိုင် ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။



အခြေခံပညာအဆင့် (အသက် ၁၀ နှစ်မှ ၁၅ နှစ်အတွင်း) အမျိုးသမီး ပတ္တလားအတီးပြိုင်ပွဲတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်မှ မဆုလှဘတ် ဝင်းလွင် ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။



အခြေခံပညာအဆင့် (အသက် ၁၀ နှစ်မှ ၁၅ နှစ်အတွင်း) အမျိုးသမီး ပတ္တလားအတီးပြိုင်ပွဲတွင် ရှမ်းပြည်နယ်မှ မနန်းဖူးပွင့် ကိုကို ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။



အလွတ်တန်းအဆင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၏ ထားဝယ်ရိုးရာအကပြိုင်ပွဲတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှ ပြိုင်ပွဲဝင်များ ယှဉ်ပြိုင်ကြစဉ်။



မြန်မာအကအခြေခံ ကဗျာလွတ်အက (ပထမ)အဆင့်ပြိုင်ပွဲ အခြေခံပညာအဆင့် (အသက် ၁၀ နှစ်မှ ၁၅ နှစ်အတွင်း) အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲတွင် ကချင်ပြည်နယ်မှ မယ်ခမ်းဆွမ်းနှင့်အဖွဲ့ ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။

❖ စာမျက်နှာ ၁၄ မှ
ထိုပြင် နှံ့ပြိုင်ပွဲကို သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာနရှိ လေ့ကျင့်ရေးဇာတ်ရုံ၌ ကျင်းပရာ အခြေခံပညာအဆင့် (အသက် ၁၅ နှစ်မှ ၂၀ အတွင်း) အမျိုးသားပြိုင်ပွဲတွင် ရှမ်းပြည်နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကယားပြည်နယ်၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် ကချင်ပြည်နယ် တို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များက “မင်္ဂလာ သီရိ(ဘွဲ့)” သီချင်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ အဆင့်မြင့်ပညာအဆင့် အမျိုးသား ပြိုင်ပွဲတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကယားပြည်နယ်နှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးတို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များက “လွမ်းဘွဲ့စေ(ပတ်ဖျိုး)” သီချင်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ အခြေခံပညာအဆင့် (အသက် ၁၀ နှစ်မှ ၁၅ နှစ်အတွင်း) အမျိုးသားပြိုင်ပွဲ တွင် ကရင်ပြည်နယ်၊ ကယားပြည်နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များက “လာချေမြီ(ကြီး)” သီချင်းဖြင့်လည်းကောင်း သာယာငြိမ်မေ့ညောင်းစွာ တီးခတ်ယှဉ်ပြိုင်ကြ သည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပလ္လေပြိုင်ပွဲကို ဆက်လက် ကျင်းပရာ အဆင့်မြင့်ပညာအဆင့် အမျိုးသားပြိုင်ပွဲ တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊



မြန်မာအကအခြေခံ ကဗျာလွတ်အက (ပထမ)အဆင့်ပြိုင်ပွဲ အခြေခံပညာအဆင့် (အသက် ၁၀ နှစ်မှ ၁၅ နှစ်အတွင်း) အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲတွင် မွန်ပြည်နယ်မှ မယုန်းပြည့်ဝေနှင့်အဖွဲ့ ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ကယားပြည်နယ်တို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များက “ကန္တာတောင် (ဘွဲ့)” သီချင်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ အခြေခံပညာအဆင့် (အသက် ၁၅ နှစ်မှ ၂၀ အတွင်း) အမျိုးသားပြိုင်ပွဲတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကယားပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး တို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များက “ရွှေဘုန်းရွှေဘုန်းတော်

လေတည်မှ(ကြီး)” သီချင်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ အခြေခံ ပညာအဆင့် (အသက် ၁၀ နှစ်မှ ၁၅ နှစ်အတွင်း) အမျိုးသားပြိုင်ပွဲတွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကယားပြည်နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များက “ဝေယနိနှင့်နှုန်းငြား(ကြီး)” သီချင်းဖြင့်လည်းကောင်း တီးခတ်ယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။ ထို့အတူ ဆိုင်းပိုင်းကြီးအဖွဲ့လိုက် အတီးပြိုင်ပွဲ

ကို ပုဗ္ဗသီရိခန်းမ၌ကျင်းပရာ အခြေခံပညာအဆင့် (အသက် ၁၅ နှစ်မှ ၂၀ အတွင်း)အမျိုးသားပြိုင်ပွဲတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကယားပြည်နယ်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်နှင့် ကရင်ပြည်နယ်တို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များကလည်းကောင်း၊ အဆင့်မြင့်ပညာ အဆင့် အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များကလည်းကောင်း၊ အဆင့်မြင့်ပညာ အဆင့် အမျိုးသားပြိုင်ပွဲတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတို့မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များကလည်းကောင်း မြိုင်မြိုင်ဆိုင်ဆိုင် တီးမှုတ်ယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။

ကြည့်ရှုအားပေး
ယနေ့ပြိုင်ပွဲ တတိယနေ့၌ သတ်မှတ်နေရာများ တွင် ပြိုင်ပွဲဝင်များ၏ ယှဉ်ပြိုင်နေမှုများကို နိုင်ငံတော် လုံခြုံရေးနှင့် အေးချမ်းသာယာရေးကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် အဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူ များ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။
မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီး (ပဟိုအဆင့်) ပြိုင်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၇ ရက် မှ ၁၃ ရက်အထိ ကျင်းပလျက်ရှိပြီး မြန်မာတို့၏ အမျိုးဂုဏ်၊ ဇာတိဂုဏ်နှင့် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု လက္ခဏာများကို ဖော်ထုတ်ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင်နိုင် ရေး၊ ပြည်ထောင်စုသွေးချင်းများ၏ သွေးစည်းညီညွတ် သည့် စိတ်ဓာတ်နှင့် အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု စိတ်ဓာတ်တို့ကို မြန်မာ့အနုပညာဖြင့် ဖော်ထုတ်ပြသ နိုင်ရေး၊ မြန်မာ့ရိုးရာအနုပညာရပ်များကို မျိုးဆက်သစ် လူငယ်များသို့ လက်ဆင့်ကမ်း အမွေပေးအပ်နိုင်ရေး၊ နိုင်ငံတော်၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာ၏ အခန်းကဏ္ဍမှ တစ်တပ်တစ်အား ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး စသည့် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်



အဆင့်မြင့်ပညာအဆင့် အမျိုးသမီးဆိုင်းပိုင်းကြီးအဖွဲ့လိုက် အတီးပြိုင်ပွဲ တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ပြိုင်ပွဲဝင်များ ယှဉ်ပြိုင်ကြစဉ်။



အခြေခံပညာအဆင့် (အသက် ၁၅ နှစ်မှ ၂၀ အတွင်း) ဆိုင်းပိုင်းကြီး အဖွဲ့လိုက် အမျိုးသားပြိုင်ပွဲတွင် ကယားပြည်နယ်မှ ပြိုင်ပွဲဝင်များ ယှဉ်ပြိုင် ကြစဉ်။



အခြေခံပညာအဆင့် (အသက် ၁၀ နှစ်မှ ၁၅ နှစ်အတွင်း) အမျိုးသား ပလ္လေပြိုင်ပွဲတွင် စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီးမှ မောင်အောင်စိုးမင်း ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။



အခြေခံပညာအဆင့် (အသက် ၁၀ နှစ်မှ ၁၅ နှစ်အတွင်း) အမျိုးသား ပလ္လေပြိုင်ပွဲတွင် ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီးမှ မောင်စွမ်းထက်နိုင် ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။



အဆင့်မြင့်ပညာအဆင့် အမျိုးသား နှံ့ပြိုင်ပွဲ တွင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးမှ မောင်စွဲလင်းထက် ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။



အဆင့်မြင့်ပညာအဆင့် အမျိုးသား နှံ့ပြိုင်ပွဲ တွင် ကယားပြည်နယ်မှ မောင်အောင်မျိုးသိန်း ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။

ဒီပြိုင်ပွဲကြီးက ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်တွေကို ဖော်ထုတ်ထိန်းသိမ်းပေးတာမို့ အတွေ့အကြုံသစ်တွေလည်း အများကြီးရသလို ဖျော်လည်းဖျော်ပါတယ်

မိုးမိုမင်းဦး (ခ) ဖြူလှူး

(၆)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲကြီးကို ပြည်ထောင်စုနယ်မြေအတွင်းရှိ သတ်မှတ်နေရာအသီးသီးတွင် ဆက်လက်ကျင်းပလျက်ရှိရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ ပြိုင်ပွဲဝင်များအား တွေ့ဆုံမေးမြန်းထားသည့်များကို ပြန်လည်ဖော်ပြပေးလိုက်ရပါသည်-

မမေသုကျော် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးကိုယ်စားပြု အခြေခံပညာအဆင့်(၁၀-၁၅) ခုံမင်းအတီးပြိုင်ပွဲ ပြိုင်ပွဲမယှဉ်ပြိုင်ခင် တစ်လ လောက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်လေ့ကျင့် သင်ကြားခဲ့ပါတယ်။ အသက် ၇ နှစ် ၈ လရှိပြီဖြစ်ပါ တယ်။ ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးကိုယ်စား ပြုပြီး ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်တာဖြစ် ပါတယ်။ ခုံမင်းအတီး(၁၀-၁၅) အဆင့် ပြိုင်ပွဲမှာတော့ တိုင်း ဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်ပြိုင်ပွဲဝင် တွေက ကိုယ့်ထက်ကြီးတဲ့ သူတွေ နဲ့ယှဉ်ပြိုင်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲတွေကို နှစ်စဉ်ကျင်းပပေးတာကြောင့်လူငယ် မျိုးဆက်သစ်တွေ မြန်မာ့ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်တွေကို နှစ်သက်မြတ်နိုး တန်ဖိုးထားပြီး ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းနိုင်မှာ ဖြစ်ပါ တယ်။

မောင်ဟံသာမင်း
မွန်ပြည်နယ်ကိုယ်စားပြု မဟာဂီတ(၁၀-၁၅)
ဗဟိုအဆင့်ကို ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ဖို့ မြို့နယ်၊ ခရိုင်၊ ပြည်နယ်အဆင့်တွေကနေ အများ ကြီးကြီးစားစားယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရပါတယ်။ သီဆိုယှဉ်ပြိုင်နိုင်ဖို့ လေ့ကျင့်ရင်း အသံတွေနာနေတော့ ဆေးခန်း တွေ ခဏခဏသွားရောက်ရင်း အသံနာနာနဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရပါတယ်။ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ဖို့ ကျောင်းအုပ် ဆရာကြီး၏ကူညီအားပေးမှုကြောင့် ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ဖြစ်တယ်။ အခုလို ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့် ရတဲ့အတွက်လည်း ဝမ်းသာရတယ်လို့ မိပါတယ်။

မောင်ထက်လှိုင်ခန့်
မကွေးတိုင်းဒေသကြီးကိုယ်စားပြု ခေတ်ဟောင်းကာလပေါ် (၁၀-၁၅)



မောင်ဟံသာမင်း



မမေသုကျော်



မောင်ထက်လှိုင်ခန့်



မသန္တာကျော်ဝင်း

ကို ချပြခွင့်ရတဲ့အတွက် ဝမ်းသာ ပီတိဖြစ်ရပါတယ်။

မိုးမိုမင်းဦး(ခ)ဖြူလှူး
ရုန်းပြည်နယ်ကိုယ်စားပြု (၁၀-၁၅) အက

သမီးက (၂၃)ကြိမ်မြောက် ကတည်းက ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင် ခဲ့တာပါ။ အခုက လေးကြိမ်မြောက် ဝင်ပြိုင်ဖြစ်တာပေါ့။ အရင်ကတော့ ဆိုင်းအဖွဲ့လိုက်မှာ ရွှေနှစ်ခု ရခဲ့ ပါတယ်။ ဒီပြိုင်ပွဲအတွက် တစ်လ လောက် လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်ချိန်ရခဲ့ ပြီးတော့ အကောင်းဆုံး ကြိုးစား ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပါတာတယ်။ သမီး



မိုးမိုမင်းဦး(ခ)ဖြူလှူး



မစစ်လွန်းဝတီဦး



မနန်းခိုင်သဇင်

အသက်ငါးနှစ်လောက် ကတည်းက အကကို စတင်လုပ်ဆောင်ခဲ့ တာပါ။ ဆက်လက်ပြီးလည်း အက ပညာနဲ့ပဲ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း လုပ်ငန်းတွေ လုပ်ဆောင်သွားဖို့ ရှိပါတယ်။ ဒီပြိုင်ပွဲကြီးက ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်တွေကို ဖော်ထုတ် ထိန်းသိမ်းပေးတာမို့ အတွေ့အကြုံသစ်တွေလည်း အများကြီးရသလို ပျော်လည်း ပျော်ပါတယ်။

မနန်းခိုင်သဇင်
ကရင်ပြည်နယ်ကိုယ်စားပြု (၁၅-၂၀) အက ဆို၊ က၊ ရေး၊ တီးကို ဝင်ပြိုင် တာက အခုပထမဆုံးအကြိမ်

ဖြစ်ပါတယ်။ အခုလိုမျိုးဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်တဲ့အခါမှာလည်း အားရ ကျေနပ်မှုရှိပါတယ်။ ဒီပြိုင်ပွဲမှာက တခြားသော တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်တွေက ပြိုင်ဘက်တွေရဲ့ ယှဉ်ပြိုင်မှုကလည်း အတော် ကောင်းတော့ ဆုတံဆိပ်အတွက် ခန့်မှန်းလို့ မရနိုင်သေးဘူးပေါ့။ ဒီထက်မက ပိုကြိုးစားပြီးတော့ ပြိုင်ပွဲတွေလည်း ဆက်လက် ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်သွားမှာပါ။ ငယ်ငယ်ကတည်းက အကကို ဝါသနာပါခဲ့တာ ဆိုတော့လေ။ ဒီပြိုင်ပွဲကြီးကို ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင် ရတဲ့အခါမှာ အတွေ့အကြုံ သစ်တွေရရှိခဲ့ပါတယ်။

မသန္တာကျော်ဝင်း
မွန်ပြည်နယ်ကိုယ်စားပြု မဟာဂီတ

ပြိုင်ပွဲဝင်ရောက် မယှဉ်ပြိုင်ခင် သီချင်းလေးပုဒ်နဲ့ ကြိုတင်ပြင်ဆင် လေ့ကျင့်ခဲ့ပါတယ်။ ခေတ်လူငယ် တွေရိယာ အမျိုးအစားတွေကို လေ့လာသင်ယူရာမှာလည်း နည်း စနစ်များစွာ၊ တန်ဖိုးများစွာရှိတဲ့ အတွက်လေ့လာသင်ယူပြီးမပျောက် ပျက်သွားအောင် ဆက်လက် ထိန်းသိမ်းကြည့် ပြောချင်ပါတယ်။ ပြိုင်ပွဲကြီးကို ကျင်းပပေးလို့တာဝန် ရှိသူတွေ အားလုံးကိုလည်း ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိပါတယ်။

တွေ့ထိန်းသိမ်းခဲ့တဲ့ မြန်မာ့ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်တွေကို ယနေ့ခေတ်လူငယ် မျိုးဆက်သစ် တွေအနေနဲ့ ဆက်လက်ထိန်းသိမ်း သွားရမယ်လို့ ထင်မြင်မိပါတယ်။ တူရိယာ အမျိုးအစားတွေကို လေ့လာသင်ယူရာမှာလည်း နည်း စနစ်များစွာ၊ တန်ဖိုးများစွာရှိတဲ့ အတွက်လေ့လာသင်ယူပြီးမပျောက် ပျက်သွားအောင် ဆက်လက် ထိန်းသိမ်းကြည့် ပြောချင်ပါတယ်။ ပြိုင်ပွဲကြီးကို ကျင်းပပေးလို့တာဝန် ရှိသူတွေ အားလုံးကိုလည်း ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိပါတယ်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း - လင်းရာမ ဓာတ်ပုံ - ကိုထက်

ကျော့ဖိုးမှ
ယနေ့တွင် ကျောင်းလာရောက် အပ်နှံမှု အနေဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၇၉ ဦး ထပ်မံကျောင်းအပ်နှံခဲ့သဖြင့် စုစုပေါင်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၂၁ ဦး အထိ ရှိပြီဖြစ်ပြီး တည်ငြိမ်အေးချမ်းလျက်ရှိ သည့်ဒေသမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များနည်းစွာ စာပေပညာများကို စိတ်အေး ချမ်းသာစွာဖြင့် ပညာသင်ကြားလျက်ရှိ ကြောင်းသိရသည်။ အဆိုပါ ထပ်မံ ကျောင်းအပ်နှံသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ပညာရေးဝန်ကြီး ဌာနက အခမဲ့ပေးအပ်သည့် ကျောင်းသုံး စာအုပ်များ၊ စာရေးကိုရိယာများနှင့် ထောက်ပံ့စွမ်းဆောင်ရည် တစ်ပါတည်း

ပေးအပ်ကြပြီး ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူ များက လိုအပ်သည်များ ဆောင်ရွက်ပေး ကြသည်။

ထို့ပြင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဦးစီးဌာနက ကျောက်မဲ မြို့သို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသည့် သေဆုံးခြင်းများအား အိမ်ထောင်စု စာရင်း တိုက်ဆိုင်စစ်ဆေးခြင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကော်မရှင်း ပြုလုပ်ပေး ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု
လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ အလားတူ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ က ကျောက်မဲမြို့ပေါ်ရှိ ဌာနဆိုင်ရာရုံးများ နှင့် အများပြည်သူသွားလာနေထိုင်လျက်

ရှိသည့်နေရာများတွင် မိုင်းရှင်းလင်းရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး ဒေသခံပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများအတွက် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် တပ်မတော်မှ ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုများ ပူးပေါင်း၍ ကျောင်း၌ ယာယီဆေးရုံဖွင့်လှစ်ကာ ဆေးကုသပေးခြင်းများကို ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ပြင်ပလူနာ ၁၅၅ ဦးနှင့် ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသရန် လိုအပ်သော လူနာ ၄၂ ဦးတို့ကို လိုအပ် သည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

Professional မှ
တိုင်းဒေသကြီး ဝေဇယန္တလမ်းရှိ အမျိုးသားအားကစားပြိုင်ပွဲ(၁) သုဝဏ္ဏ ဘိလိယက် နှင့် စနူကာအားကစားလေ့ကျင့်ရေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ပြိုင်ပွဲသို့ အားကစားနှင့်လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန အားကစားနှင့် ကာယပညာ ဦးစီးဌာန ယှဉ်ပြိုင်ရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဌာနခွဲ (၂) ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဘိလိယက်နှင့်စနူကာအဖွဲ့ချုပ် ခုတိပုဏ္ဏဂ္ဂဦးဝင်းထက်မွန်၊ မြန်မာနိုင်ငံဘိလိယက်နှင့် စနူကာအဖွဲ့ချုပ်မှ အတွင်းရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြိုင်ပွဲဝင်အားကစားသမားများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ယှဉ်ပြိုင်ရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဌာနခွဲ (၂) ညွှန်ကြားရေးမှူးက လက်ရည်စမ်း ပြိုင်ပွဲအတွက် အုပ်စုမိန့်ကမ်းပေးပြီး ပြိုင်ပွဲစတင်ကျင်းပရာ အုပ်စု(က)တွင် ဦးပေါက်စ၊ တေဇာအောင်၊ အေးမင်းနှင့် အုပ်စု(ခ)တွင် ဦးအောင်ဌေး၊ ဦးနေသွေးဦး၊ ကျော်စွာဝင်းတို့ ပါဝင်ကာ ပထမပွဲစဉ်(၁)အဖြစ် ဦးပေါက်စနှင့် တေဇာအောင်တို့ကလည်းကောင်း၊ ပွဲစဉ် (၂)အဖြစ် ဦးအောင်ဌေးနှင့် ဦးနေသွေးဦးတို့ကလည်းကောင်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြသည်။ အဆိုပါပြိုင်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်အထိကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲတွင် တစ်ဦးချင်းပြိုင်ပွဲနှင့် နှစ်ယောက်တွဲပြိုင်ပွဲများ ပါဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မုံရွာမြို့၌ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အသိပညာပေး မြေစိုက်ပို့စတာ စိုက်ထူ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉
၂၀၂၅ ခုနှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ နှိုးဆော်အသိပညာပေး မြေစိုက်ပို့စတာစိုက်ထူပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့ ကန်သာယာကန် အနီး ဗိုလ်ချုပ်လမ်းမကြီး၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ဘင်ခရာ/ပန်းဖွားအဖွဲ့များ၏ ကပြဖျော်ဖြေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးကြပြီး တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက အသိပညာပေး မြေစိုက်ပို့စတာကို ဖဲကြိုးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးကာ ဘင်ခရာ/ပန်းဖွားအဖွဲ့ များအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေများ

ပေးအပ်သည်။
ထို့နောက် မုံရွာမြို့ မုံရွာတောင်ရပ်ကွက်နှင့် အောင်ချမ်းသာရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးချီးများ၌ ပထမအကြိမ် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ ကပ်ထားကြေညာထားရှိမှုများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုပြီး တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က တာဝန်ရှိသူများအား ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသည့် မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများ မဲစာရင်းမှန်ကန်စွာပါရှိစေရေး၊ မဲစာရင်းမပါရှိသည့် ပြည်သူများအား သတ်မှတ်ပုံစံများဖြင့် စနစ်တကျရေးသွင်း လျှောက်ထားစေပြီး မဲဆန္ဒရှင်စာရင်း၌ ပါဝင်အောင်ဆောင်ရွက်ပေးရေးနှင့် အချက်အလက်များ ယှဉ်းမှုများ တွေ့ရှိပါက ပြင်ဆင်ပေးနိုင်ရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)



မော်လမြိုင်မြို့၌ ၂၀၂၅ ခုနှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး နှိုးဆော်အသိပညာပေး မြေစိုက်ပို့စတာ စိုက်ထူ

မော်လမြိုင် အောက်တိုဘာ ၉
၂၀၂၅ ခုနှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် အထောက်အကူဖြစ်စေရေး ပြည်သူလူထုအတွက် ရွေးကောက်ပွဲ နှိုးဆော်အသိပညာပေး မြေစိုက်ပို့စတာစိုက်ထူပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မော်လမြိုင်မြို့ ဖက်တန်ရပ်ကွက်ရှိ ပြည်နယ်ခန့်မရွှေ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ကြည်သိန်း၊ ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ အခြေခံပညာကျောင်းများမှ

ဘင်ခရာနှင့် ပန်းဖွားအဖွဲ့များ တက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာ ၂၀၂၅ ခုနှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် “နိုင်ငံသားအခွင့်အရေးမဆုံးရှုံးဖို့ မဲပေးကြပါစို့” အသိပညာပေး မြေစိုက်ပို့စတာကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးနှင့် ပြည်နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ ခွဲ ဥက္ကဋ္ဌတို့က ဖဲကြိုးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။
ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကား ပြောကြားပြီး အမှတ်(၈) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ဘင်ခရာအဖွဲ့နှင့် ပန်းဖွားအဖွဲ့တို့အား ဂုဏ်ပြု ဆုငွေပေးအပ်သည်။ စည်သူ(ပြန်/ဆက်)

မကွေးမြို့၌ ရွေးကောက်ပွဲ နှိုးဆော်အသိပညာပေး မြေစိုက်ပို့စတာစိုက်ထူပွဲ ကျင်းပ

မကွေး အောက်တိုဘာ ၉
၂၀၂၅ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် စတင်ကျင်းပမည့် လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီး အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး အထောက်အကူဖြစ်စေသည့် ပြည်သူလူထုအတွက် ရွေးကောက်ပွဲနှိုးဆော် အသိပညာပေးဆိုင်ရာ မြေစိုက်ပို့စတာ စိုက်ထူပွဲကို အခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မကွေးမြို့ ဗိုလ်ချုပ်လမ်း ဗိုလ်ချုပ်ပန်းခြံရွှေ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်လှိုင်၊ မကွေးတပ်နယ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများ တက်ရောက်ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရွေးကောက်ပွဲအသိပညာပေးဆိုင်ရာ မြေစိုက်ပို့စတာကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး ဘင်ခရာအဖွဲ့နှင့် ပန်းဖွားအဖွဲ့များအား ဂုဏ်ပြုငွေများ ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



လွိုင်ကော်မြို့၌ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ နှိုးဆော်အသိပညာပေး မြေစိုက်ပို့စတာများ စိုက်ထူပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉
၂၀၂၅ ခုနှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ နှိုးဆော်အသိပညာပေး မြေစိုက်ပို့စတာများ စိုက်ထူပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် လွိုင်ကော်မြို့ မြို့နယ်ခန့်မရွှေ၌ ကျင်းပရာကယားပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစော်မျိုးတင်၊ ပြည်နယ်တရားသူကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြည်သူများနှင့် ကျောင်းကျောင်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးနှင့် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်

ခွင့်များ ဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရေး အလေးထား ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ပြည်သူများအနေဖြင့် ဒီမိုကရေစီ အခြေခံအုတ်မြစ် တောင်တင်းခိုင်မာစေရေးအတွက် မပျက်မကွက် ပါဝင်ဆန္ဒမဲပေးကြရန်နှင့် နိုင်ငံအကျိုး၊ မိမိတို့ ပြည်နယ်အကျိုးနှင့် ပြည်နယ်သူ ပြည်နယ်သားများအကျိုးကို ထမ်းရွက်နိုင်သည့် အရည်အချင်း ပြည့်ဝသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများကို အကုတ်အကျုံးမရှိ ဆန္ဒမဲပေးကြရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက အသိပညာပေး မြေစိုက်ပို့စတာကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။ ၂၀၂၅ ခုနှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ

ကျောက်တံတားမြို့နယ်၌ ရွေးကောက်ပွဲ မြေစိုက်ပို့စတာစိုက်ထူ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၉
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တံတားမြို့နယ်၌ ၂၀၂၅ ခုနှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် “နိုင်ငံသားအခွင့်အရေးမဆုံးရှုံးဖို့ မဲပေးကြပါစို့” မြေစိုက်ပို့စတာများကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီက စတင်စိုက်ထူကြသည်။

ထိုသို့ စိုက်ထူရာတွင် မြေစိုက်ပို့စတာကို မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့်အုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးထွေးဦးနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းဝင်များက မဟာဗန္ဓုလလမ်းနှင့် ပန်းဆိုးတန်းလမ်းထောင့်၊ အနော်ရထာလမ်းနှင့် ဆိပ်ကမ်းသာလမ်းထောင့်တို့တွင် စိုက်ထူခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အသိပညာပေးမြေစိုက်ပို့စတာများ စိုက်ထူ



ကြည့်မြင်တိုင်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ် ကမ်းနားလမ်း- (ဆိပ်ကမ်းသစ်အနီး)၊ ဗဟိုကရားလမ်း- (ထီးတန်းဈေးအနီး)၊ လဟာပြင်ညောင်ရွာနှင့် အထက်ကြည့်မြင်တိုင်လမ်းမနှင့် ဟံသာဝတီလမ်းထောင့်တို့၌ “နိုင်ငံသားအခွင့်အရေးမဆုံးရှုံးဖို့ မဲပေးကြပါစို့” မြေစိုက်ပို့စတာများကို အောက်တိုဘာ ၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက စိုက်ထူကြသည်။

ပို့စတာများစိုက်ထူရာသို့ အလုံအလုံစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းသိန်းနှင့် ကော်မတီဝင်များ၊ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့်အုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးညိုနှင့် ကော်မတီဝင်များ၊ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်စိန်နှင့် ကော်မတီဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။ တင်စိန်လေး(ကြည့်မြင်တိုင်)



အလုံ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အလုံမြို့နယ်အတွင်း၌ ရွေးကောက်ပွဲအသိပညာပေးဆိုင်ရာ “နိုင်ငံသားအခွင့်အရေးမဆုံးရှုံးဖို့ မဲပေးကြပါစို့” မြေစိုက်ပို့စတာများကို အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က နေရာလေးနေရာခွဲ၍ စိုက်ထူကြသည်။

ဧရာဝတီရပ်ကွက် ကမ်းနားလမ်းနှင့် သခင်မြပန်းမြလမ်းထောင့်၌ ခရိုင်စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဝင်များ၊ စောရန်ပိုင်တောင်ရပ်ကွက် ငှက်လမ်းနှင့်သစ်တောလမ်းထောင့်၌ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့်အုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ကိုနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ စောရန်ပိုင်တောင်ရပ်ကွက် အောက်ကြည့်မြင်တိုင်လမ်းမရှိ အထက်(၅)ကျောင်းရွာနှင့် ဆင်မင်းရပ်ကွက် ကွင်းကျောင်းလမ်း ကွင်းကျောင်းအားကစားကွင်းရွှေ၌ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဝင်များ၊ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်နိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ရပ်/ကျေးဥက္ကဋ္ဌများက စိုက်ထူပေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သျှင်ဝင်းသျှင်



ညောင်တုန်း

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ညောင်တုန်းမြို့နယ်၌ ၂၀၂၅ ခုနှစ်ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး လူထုအသိပညာပေးဆိုင်ရာ စိုက်ထူခြင်းအခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက အမှတ်(၃)ရပ်ကွက် ဗိုလ်ချုပ်လမ်း၌ ကျင်းပသည်။

ထိုသို့ကျင်းပရာတွင် မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးကျော်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဝင်း၊ အတွင်းရေးမှူး ဦးပြည့်ဖြိုးစိုးနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုရွေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီဝင်များက ဆိုင်းဘုတ်အား စိုက်ထူပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

စမ်းချောင်း

စမ်းချောင်းမြို့နယ်အတွင်း လူထုပညာပေးလှုံ့ဆော်ရေးဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သည့် “နိုင်ငံသားအခွင့်အရေးမဆုံးရှုံးဖို့ မဲပေးကြပါစို့” မြေစိုက်ပို့စတာများကို အောက်တိုဘာ ၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက လိုက်လံစိုက်ထူကြသည်။ ထိုသို့စိုက်ထူရာတွင် အလုံအလုံစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်ရွေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်ရှိဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများက ဗားကရာလမ်းနှင့်ပြည်လမ်းထောင့် (ပခုမ္မာပန်းခြံရပ်)၊ ဗားကရာလမ်းနှင့် ဗဟိုလမ်းထောင့် (ဓာတ်ဆီဆိုင်ရှေ့)၊ ကျွန်းတောလမ်းနှင့်ဗားကရာလမ်းဆုံတွင်စိုက်ထူ၍ အဖွဲ့အစည်းများဖြင့် ပတ်ပန်းစားကြကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



မိတ္ထီလာ

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာမြို့နယ်၌ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်နိုင်ရေး လူထုအသိပညာပေးပို့စတာစိုက်ထူပွဲအခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက အရှေ့ပြင်ရပ်ကွက် ကန်တော်မရီလမ်းအနီးရှိ ရွာတွင် ကျင်းပသည်။ ပို့စတာစိုက်ထူပွဲအခမ်းအနားကို ခရိုင်စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့်အုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်မြင်ဦး၊ ခရိုင်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးနန္ဒကျော်သူ၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန မိတ္ထီလာခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးနိုင်ဝင်းကျော်နှင့် ခရိုင်စီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်ဆန်းတို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ သိန်းမြင့်ကျော်(မိတ္ထီလာ)



ဇနုမြူ

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဇနုမြူမြို့နယ်၌ “နိုင်ငံသားအခွင့်အရေးမဆုံးရှုံးဖို့ မဲပေးကြပါစို့” မြေစိုက်ပို့စတာစိုက်ထူပွဲကို အောက်တိုဘာ ၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်အကျော်တလမ်းမကြီးဘေး၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်လင်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်ရွေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်လင်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့၊ မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီဝင်များ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများတက်ရောက်၍ အဆိုပါမြေစိုက်ပို့စတာအား ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အောင်ပြည့်ဖြိုးဇော်(ပြန်/ဆက်)



သာစည်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သာစည်မြို့နယ်၌ ၂၀၂၅ ခုနှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် နိုင်ငံသားတိုင်း မဲပေးခွင့်မဆုံးရှုံးစေရန် နိုင်ငံသားအခွင့်အရေးမဆုံးရှုံးဖို့ မဲပေးကြပါစို့ နှိုးဆော်အသိပညာပေးဆိုင်ရာ မြေစိုက်ပို့စတာများ စိုက်ထူပွဲကို အောက်တိုဘာ ၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက မြို့ပေါ်လူစည်ကားရာနေရာများတွင် ပြုလုပ်သည်။ ဦးစွာ မိတ္ထီလာ-တောင်ကြီးကားလမ်းဘေး မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနရုံးအနီး၌ မြေစိုက်ပို့စတာဖွင့်ပွဲပြုလုပ်ရာ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့်အုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးသက်ကျော်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မိတ္ထီလာခရိုင်ရွေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ ဦးတင်စိန်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ဆက်လက်၍ သာစည်မြို့ စည်ပင်သာယာပန်းခြံရေနှင့် မြို့မစည်ပင်သာယာဈေးကြီးအနီးတို့တွင် မြေစိုက်ပို့စတာများ စိုက်ထူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



တိုက်ကြီး

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တိုက်ကြီးမြို့နယ်၌ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများ နိုင်ငံသားအခွင့်အရေး မဆုံးရှုံးစေရေးနှင့် ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရေး ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိစေရန်ရည်ရွယ်ကာ အသိပေးဆိုင်ရာ စိုက်ထူပွဲအခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်-ပြည်လမ်းနှင့် စုပေါင်းရုံးလမ်းထောင့် လူစည်ကားရာနေရာ၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားသို့ ခရိုင်စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့်အုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်ရွေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ တက်ရောက်ကြပြီး ဆိုင်းဘုတ်အား မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်စိုးနှင့် အဖွဲ့ဝင်ဦးစိုးဝင်းကျော်၊ မြို့နယ်ရွေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌတို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



လှိုင်သာယာ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာ(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၌ ၂၀၂၅ ခုနှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် လူထုအသိပညာပေးမြေစိုက်ပို့စတာကို အောက်တိုဘာ ၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက အမှတ်(၈)ရပ်ကွက် ရန်ကုန်-ညောင်တုန်းလမ်းနှင့် ကျန်စစ်သားလမ်းထောင့် ရှေ့ရေလမ်းဆုံတွင် စိုက်ထူသည်။

အဆိုပါ အသိပညာပေးဆိုင်ရာ စိုက်ထူပွဲကို မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့်အုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ဘော်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်ရွေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများက စုပေါင်းစိုက်ထူကြကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

တောင်ငူခရိုင် ကေတုမတီဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်သို့

စားသုံးဆီနှင့် ငွေပဒေသာပင်အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်း

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၉
မြန်မာနိုင်ငံ ဆီကုန်သည်နှင့် လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း ဒုတိယ-ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဌေးမိုး ဦးဆောင်သော အလှူရှင်များသည် ယနေ့နံနက် ပိုင်းက တောင်ငူခရိုင် ကေတုမတီဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်သို့ စားသုံးဆီနှင့် စက္ကူဒါန မျက်စိကုသရန်အတွက် ငွေပဒေသာပင် အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။



ပိသာဂ္ဂဝ နှင့် စက္ကူဒါန မျက်စိ ကုသရန်အတွက် ငွေပဒေသာပင် အလှူငွေကျပ်သိန်း ၁၈၀ အား မြန်မာနိုင်ငံ ဆီကုန်သည်နှင့် ဆီလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဌေးမိုးနှင့် အလှူရှင်များ က ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ် အကျိုးဆောင် ထံသို့ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့

ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါ တောင်ငူခရိုင် ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်တွင် တစ်နှစ်လျှင် မျက်စိဝေဒနာရှင် တစ်သောင်း ကျော်အား စက္ကူဒါန အခမဲ့ မျက်စိကုသပေးပြီး အာဟာရဒါန အခမဲ့ ထမင်းဟင်းများဖြင့် ကျွေးမွေး လှူဒါန်းလျက်ရှိ ကြောင်းနှင့် စက္ကူဒါန အခမဲ့မျက်စိ ကုသပေးမှုတွင် ငွေပဒေသာပင် အလှူငွေနှင့် အာဟာရဒါန အတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသော အလှူရှင်များအနေဖြင့် ဖုန်း ၀၉-၄၂၈၂၁၉၂၅ သို့ ဆက်သွယ် လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။
ကျော်ဆန်းမြင့်

ရွှေသွေးဂျာနယ်ထွက်ရှိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စာပေဗိမာန်ရုံးက အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်း ရွှေသွေးဂျာနယ်ကို ထုတ်ဝေ ဖြန့်ချိလျက်ရှိသည်။
၁၁ - ၁၀ - ၂၀၂၅ ရက်(စနေနေ့)တွင် ထွက်ရှိမည့် ရွှေသွေးဂျာနယ် အတွဲ (၅၇)၊ အမှတ် (၄၁) တွင် အလင်းမကြီးတော့ဘဲ လူကြီးများ၏ ပြောစကားကို နားထောင်တော့မည်ဆိုသော ဝက်ဝံညီငယ်အကြောင်း သရုပ်ဖော်ထားသည့် “ဝက်ဝံညီအစ်ကို” မျက်နှာပိုးကာတွန်း၊ ရေနေကြမ်းကို စနစ်တကျသောက်သုံးခြင်းဖြင့် ရရှိနိုင်သည့် အကျိုး ကျေးဇူးများအကြောင်း ရေးသားထားသည့် “ရေနေကြမ်း သောက်သုံး ခြင်း၏အကျိုးကျေးဇူးများ” သုတဆောင်းပါးကဏ္ဍ၊ ကလေးတို့ကိုယ်တိုင် ရေးဆွဲထားသည့် ပန်းချီလက်ရာများကို တင်ဆက်ထားသည့် “ရွှေသွေးတို့လက်ရာ” ကဏ္ဍ၊ အလုပ်ကြိုးစားသော မောင်ဝဏ္ဏသည် အလုပ်သမားများအပေါ် ငိုညှာမှုရှိသော သူငွေကြီးအား အမြင်မှန် ရအောင်ပြုလုပ်ပေးနိုင်ခဲ့ပုံအကြောင်း သရုပ်ဖော်ထားသည့် “အကောင်းဆုံး သော ဟင်းလျာ” နှစ်မျက်နှာကာတွန်း၊ ရှေးခေတ် ဝိရိုးဖလ သမားလေး ခန့်မှန်းနည်းများအကြောင်း ဖတ်ရှုရမည့် “မိုးလေဝသ သုတအဖြာဖြာ မှတ်စရာ” ဝတ္ထုကဏ္ဍ၊ ဖိနပ် မှားစီးမိသည့်ဆိုသော ကိုဗွေအကြောင်း သရုပ်ဖော်ထားသည့် “ပိတ်တော ရွာက ကိုမော့ မှားစီးသွားတာပါ” တစ်မျက်နှာဟာသကာတွန်း၊ ဆောင်းဦးကာလ သဘာဝအလှများ အကြောင်း ရေးဖွဲ့ထားသည့် ဆရာမင်းရွှေမိုး၏ “ဆောင်း” ကဗျာကဏ္ဍ အပါအဝင် အင်္ဂလိပ်စာကဏ္ဍ စုံလင်စွာဖြင့် ထွက်ရှိပြီဖြစ်ရာ တစ်စောင် လျှင် ငွေကျပ် ၄၀၀ ဖြင့် စာပေဗိမာန်စာအုပ်အရောင်းဆိုင်များတွင် ဝယ်ယူနိုင်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

မကွေးမြို့ မြသလွန်ဘုရားပွဲတော်ကာလအတွင်း ဈေးဆိုင်ခန်းများ

မီးဘေးလုံခြုံရေးစစ်ဆေးခြင်းနှင့် မီးသတ်ဆေးဘူးများ ပေးအပ်လှူဒါန်း

မကွေး အောက်တိုဘာ ၉
မကွေးမြို့ မြသလွန်စေတီတော် မြတ်ကြီး၏ (၂၅၈၉)ကြိမ်မြောက် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ ဝဲတော်ကြီးအား အောက်တိုဘာ ၁ ရက်မှ ၂၀ ရက် အထိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပလျက်ရှိရာ ဘုရားပွဲတော် ကျင်းပနေစဉ် ကာလအတွင်း မီးလောင်မှု/ မီးလန့်မှုများ မဖြစ်ပွားစေရေး ဘုရားပရဝဏ် အတွင်း အဆောက်အအုံများနှင့် ဈေးဆိုင်ခန်းများအား မီးဘေး လုံခြုံရေးစစ်ဆေးခြင်းနှင့် မီးသတ် ဆေးဘူးများ ပေးအပ်လှူဒါန်းခြင်း ကို ယမန်နေ့က ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ မီးဘေးလုံခြုံရေး စစ်ဆေးခြင်းနှင့် မီးသတ်ဆေးဘူး များ ပေးအပ်လှူဒါန်းရာတွင် မကွေးမြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးစိုးသွဉ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ရာဇဝါပက အဖွဲ့ တာဝန်ရှိသူများနှင့် သန္ဓေ/ အရန် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပူးပေါင်း၍ ဈေးဆိုင်ခန်းများအား မီးဘေးလုံခြုံရေး စစ်ဆေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး မကွေးတိုင်း ဒေသကြီး မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ (3-K)မီးသတ်ဆေးဘူး ၁၀ ဘူးကို မြသလွန်ဘုရား ဂေါပကအဖွဲ့ တာဝန်ရှိသူများအား ပေးအပ် လှူဒါန်းခဲ့သည်။



ထိုနေ့က ဘုရားလုံခြုံရေး ဝန်ထမ်းများကို မီးသတ်ဆေးဘူး ကိုင်တွယ်အသုံးပြုနည်းများကို လက်တွေ့ သရုပ်ပြသခဲ့ကြပြီး မြသလွန်ဘုရားပွဲတော်အတွင်း ရောင်းချလျက်ရှိသော ဈေးဆိုင် ခန်းများအား မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက မီးဘေးလုံခြုံရေး စစ်ဆေးခြင်း လုပ်ငန်းများကို နေ့စဉ်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
မောင်ခိုင်မင်း(ပြန်/ဆက်)

ကျိုက်ထိုမြို့နယ်၌ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေ

ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာအသိပညာပေး

မြေစိုက်ပို့စတာ စိုက်ထူ

ကျိုက်ထို အောက်တိုဘာ ၉
မွန်ပြည်နယ် ကျိုက်ထိုမြို့နယ်၌ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အသိပညာပေး “နိုင်ငံသားအခွင့်အရေးမဆုံးရှုံး မှီ မဲပေးကြပါစို့” မြေစိုက်ပို့စတာကို ကျိုက်ထိုမြို့ တောင်သူစုရပ်ကွက်ရှိ ကျိုက်ထီးရိုးဘုရားလမ်းဆုံ၊ ကံ့ကော်ရပ်ကွက်ရှိ ပြည်သူ့ဈေးရေ၊ မင်္ဂလာဘုန်းကြီးကျောင်းရှေ့ နေရာများတွင် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက စိုက်ထူခဲ့သည်။
အဆိုပါ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် “နိုင်ငံသားအခွင့်အရေးမဆုံးရှုံးမှီ မဲပေးကြပါစို့” အသိပညာပေး မြေစိုက်ပို့စတာအား ခရိုင်စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေး ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောလှိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များဖြင့် နယ်စီမံခန့်ခွဲရေး နှင့် အုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်လှိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ကျေးရွာ/ရပ်ကွက်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်စိုက်ထူ ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



အင်အားအနည်းငယ်ရှိသော မြေလျင်တစ်ခု လှုပ်ရှား

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉
ယနေ့ မြန်မာ့တော်ချိန်နံနက် ၁ နာရီ ၅၇ မိနစ် ၂၉ စက္ကန့် တွင် ကမ္ဘာအေးမြေလျင်စနစ်မှ မြောက်-အနောက်မြောက်ဘက် (၅၅) မိုင်ခန့် ကွာဝေးသော မြန်မာနိုင်ငံ ပြည်တွင်း (သာယာဝတီမြို့၏ အရှေ့- အရှေ့တောင်ဘက် ခုနစ်မိုင်ခန့်အကွာ) မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၇.၆၁ ဒီဂရီ၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅.၈၈ ဒီဂရီ၊ အနက် ၁၀ ကီလိုမီတာကို ဗဟိုပြု၍ အင်အားရစ်(၆)တာစကေး ၃ ဒသမ ၈ အဆင့်ရှိ အင်အားအနည်းငယ် ရှိသော မြေလျင်တစ်ခု လှုပ်ရှားသွားကြောင်း တိုင်းထွာရရှိသည်။
မိုး/လေ

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၁၀-၁၀-၂၀၂၅ ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	ကလေး	တနင်္သာ	ပုသိမ်	ပြင်ဦးလွင်	နေပြည်	ဘားမံ	မော်လမြိုင်	ကလေး	တောင်ကြီး	လွိုင်လတ်	ဟင်္သာ
92 Ron	၂၇၃၀	၂၇၄၀	၂၇၅၀	၂၇၆၀	၂၇၇၀	၂၇၈၀	၂၇၉၀	၂၈၀၀	၂၈၁၀	၂၈၂၀	၂၈၃၀	၂၈၄၀	၂၈၅၀	၂၈၆၀	၂၈၇၀	၂၈၈၀
95 Ron	၂၈၀၀	၂၈၁၀	၂၈၂၀	၂၈၃၀	၂၈၄၀	၂၈၅၀	၂၈၆၀	၂၈၇၀	၂၈၈၀	၂၈၉၀	၂၉၀၀	၂၉၁၀	၂၉၂၀	၂၉၃၀	၂၉၄၀	၂၉၅၀
HSD (500 ppm)	၂၅၇၀	၂၅၈၀	၂၅၉၀	၂၆၀၀	၂၆၁၀	၂၆၂၀	၂၆၃၀	၂၆၄၀	၂၆၅၀	၂၆၆၀	၂၆၇၀	၂၆၈၀	၂၆၉၀	၂၇၀၀	၂၇၁၀	၂၇၂၀
HSD (50 ppm)	၂၅၇၀	၂၅၈၀	၂၅၉၀	၂၆၀၀	၂၆၁၀	၂၆၂၀	၂၆၃၀	၂၆၄၀	၂၆၅၀	၂၆၆၀	၂၆၇၀	၂၆၈၀	၂၆၉၀	၂၇၀၀	၂၇၁၀	၂၇၂၀
HSD (10 ppm)	၂၅၇၀	၂၅၈၀	၂၅၉၀	၂၆၀၀	၂၆၁၀	၂၆၂၀	၂၆၃၀	၂၆၄၀	၂၆၅၀	၂၆၆၀	၂၆၇၀	၂၆၈၀	၂၆၉၀	၂၇၀၀	၂၇၁၀	၂၇၂၀

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၇၆၀	၂၇၅၀
95 Ron	၂၈၃၀	၂၈၂၀
HSD (500 ppm)	၂၆၀၀	၂၅၉၀
HSD (50 ppm)	၂၆၀၀	၂၅၉၀
HSD (10 ppm)	၂၆၀၀	၂၅၉၀

မှတ်ချက် (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။
(၂) သုံးစွဲသူမိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျွန်ုပ်တို့မှဖန်တီးထားသော ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေး တိုင်ကြားနိုင်ပါသည်။ အသိပေးအပ်ပါသည်။

၀၆၇-၄၁၃၇၃၊ ၀၉-၅၅၄၆၂၅၄၇၇
၀၆၇-၄၁၂၅၈၊ ၀၉-၇၇၅၂၅၃၆၂၂

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသိုလှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

နိုင်ငံဝန်ထမ်းများအား မည်သည့်နည်းလမ်းဖြင့်မဆို ခြိမ်းခြောက်ခြင်း၊ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုအား နှောင့်ယှက်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပါက တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ အရေးယူခံရနိုင်ပါသည်။

- ❖ မိမိတို့၏ မိတ်ဖက်များကို တိုးချဲ့ဆက်ဆံရာတွင် စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မည့် အစီအမံများ ချမှတ်နိုင်ရန်လို...
- ❖ စီးပွားရေးအရ၊ လုံခြုံရေးအရနှင့် နည်းပညာအရဆိုင်ရာ မတူညီသောနယ်ပယ် အသီးသီးတွင် လိုက်ဖက်ညီအောင် ဆက်ဆံရေးတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်...
- ❖ အထူးသဖြင့် စီးပွားရေးအပိုင်းတွင်လည်း မိမိတို့အားလုံးသည် ပြောင်းလဲလာနေသည့် ကမ္ဘာ့အစီအစဉ်သစ် (New World Order)နှင့် လိုက်လျောညီထွေဖြစ်အောင် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ လုပ်ကြရမည်ဖြစ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော ၂၀၂၅ အလွန် ဗဟုဝင်ရိုးကမ္ဘာတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ကြုံတွေ့လာရမည့် စိန်ခေါ်မှုများနှင့် အခွင့်အလမ်းများသုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက် အမှာ စကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

- ❖ နိုင်ငံတော် ရွှေသီးဖို့ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အားပေးစို့။
- ❖ နိုင်ငံတော် ဖွံ့ဖြိုးဖို့ ပညာရေးကို အားပေးစို့။
- ❖ နိုင်ငံတော်သာယာဖို့ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းကြစို့။

ကျောက်မဲမြို့ အမှတ်(၁)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းအား ဆက်လက်ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိ ကျောင်းအပ်ဆက်လက် လက်ခံ၊ မိုင်းရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉

တပ်မတော်က ပြည်သူလူထု အေးချမ်းစွာနေထိုင်နိုင်ရေးအတွက် အကြမ်းဖက်ချေမှုန်းမှုစစ်ဆင်ရေး (Counter-Terrorism Operation) ကို တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို လိုလားသည့် ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ရှိ ကျောက်မဲမြို့အား အလုံးစုံပြန်လည်ထိန်းချုပ်နိုင်ခဲ့ပြီး ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ တပ်မတော်သားများ ပူးပေါင်း၍ ဒေသခံပြည်သူလူထုလုံခြုံရေးနှင့် လိုအပ်သည့် ကူညီထောက်ပံ့မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး၊ အစိုးရ၏ အုပ်ချုပ်မှုလက်ထောက်များဖြစ်သည့် ရုံးများပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး၊ နိုင်ငံတော်၏ ပုခုံးပြောင်းတာဝန်ကို ထမ်းဆောင်ကြရမည့် ကျောင်းနေ အရွယ် အနာဂတ်ရင်ဆွေးငယ်များအားလုံး ပညာသင်ကြားနိုင်ရေး အတွက် စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်ရေး၊ ပြည်သူ လူထု၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများအတွက် ဆေးရုံများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး စသည့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ကို အင်တိုက်အားတိုက် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ အောက်တိုဘာ ၈ ရက်မှစတင်၍ ကျောက်မဲမြို့ရှိ အမှတ်(၁)အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းအား စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ကျောင်းအပ်လက်ခံခြင်းများ ဆက်လက်ဆောင် ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ စာမျက်နှာ ၁၇ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



ကျောက်မဲမြို့ အမှတ်(၁)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ကျောင်းအပ်လက်ခံစဉ်။

အမျိုးသမီးချန်ပီယံလိဂ်ပြိုင်ပွဲတွင် ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်နဲ့ အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်တို့ ဂိုးပြတ်နိုင်ပွဲများရရှိ

အောက်တိုဘာ ၉ ရက် ညပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ အမျိုးသမီးချန်ပီယံလိဂ် ပြိုင်ပွဲမှာ ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အမျိုးသမီးအသင်းနဲ့ အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အမျိုး သမီးအသင်းတို့ဟာ ဂိုးပြတ်နိုင်ပွဲတွေရရှိခဲ့ပါတယ်။

ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အမျိုးသမီးအသင်းဟာ အမျိုးသမီးချန်ပီယံလိဂ်ပွဲစဉ်အဖြစ် ရိုးမားအမျိုးသမီးအသင်းနဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာတစ်ပြိုင်ပြီး ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အမျိုးသမီး အသင်းက ခြောက်ဂိုး-နှစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

အဲဒီပွဲစဉ်မှာ ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အမျိုးသမီးအသင်းအတွက် သွင်းဂိုးတွေကို ရီဒနိုဒိုက နှစ်ဂိုး၊ ဝီယာက တစ်ဂိုး၊ လက်ခဲရာက တစ်ဂိုးနဲ့ နာဗာရီက တစ်ဂိုးအသီးသီး သွင်းယူပေးခဲ့တာဖြစ်ပြီး စာမျက်နှာ ၂၁ ကော်လံ ၂ သို့ ❖



ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အမျိုးသမီးအသင်းနှင့် ရိုးမားအမျိုးသမီးအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင် ကစားကြစဉ်။

Professional and Amateur ဘီလီယက်လက်ရည်စမ်းပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၉

၂၀၂၅ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ဘီလီယက်နှင့် စနုကာပြိုင်ပွဲ၌ ဘီလီယက်အားကစားနည်းဖြင့် ပထမ၊ ဒုတိယနှင့် တတိယဆုရရှိခဲ့သည့် အားကစားသမားများနှင့် (၃၃) ကြိမ် မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစား ပြိုင်ပွဲသို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် မြန်မာ့ လက်ရွေးစင်ဘီလီယက်အားကစားသမား သုံးဦး ယှဉ်ပြိုင်သည့် Professional and Amateur ဘီလီယက်လက်ရည်စမ်း ပြိုင်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန် စာမျက်နှာ ၁၇ ကော်လံ ၄ သို့ ❖



ယနေ့ ဗတ်စရာ

(၁၅၁)နှစ်မြောက် ကမ္ဘာ့စာပိုတိုက်နေ့ အခမ်းအနား ကျင်းပ စာမျက်နှာ » ၇

မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများသို့ အသိပေး ကြေညာချက် စာမျက်နှာ » ၉

ငြိမ်းချမ်းရေးအထင်ကရ NCA နှင့်အတူ ယုံကြည်နားလည်မှုများဖြင့် ရှေ့ဆက်မြဲရှေ့ဆက် နေမည် ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၀